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We worden langzaam uitgerookt. 

Eerst verdween de koffieautomaat. 

Geen nood, zetten we zelf koffie  

op de redactie. Het gezamenlijk 

afwassen van de mokken groeide  

uit tot een vorm van teambuilding 

(stuk goedkoper dan met van die 

coaches). Toen was het afwasmiddel 

weg. Vonden we ook wat op: een 

megaflacon Coop-huismerk. Tot ik 

vorige week met een teiltje vuile vaat 

tegen een dichte keukendeur aan-

beukte. Op slot. Even was ik van mijn 

à propos. Dwaalde door uitgestorven 

gangen op zoek naar een kraan. In 

een hoekje vond ik een fonkelnieuw 

en vriendelijk aanrechtblokje. Ik deed 

wat ik moest doen.

Een paar dagen later stonden drie 

Vox-redacteuren voor een afgeslo-

ten fietsenkelder (niet doen! De 

Aquino-eekhoorn warmt zich daar 

bij extreme koude!) En tijdens een 

vergadering stak een onbekende 

vrouw haar hoofd om de hoek van 

het redactiehok. “Dit wordt mijn 

nieuwe kantoor.” Het kwam bijna tot 

een handgemeen. 

In het trappenhuis rookt de onzicht-

bare vijand tegenwoordig sigaretten. 

De stank kruipt op zijn rug onder 

onze deur door. Maar wij schrijven 

voort in deze verlaten TvA-vleugel – 

getuige dit nieuwe nummer. 

 Binnenkort zijn we helemaal zelf-

voorzienend. We beginnen een 

moestuin op de binnenplaats. Met 

Vox-aardperen en Vox-paksoi.

Annemarie Haverkamp 
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SNEEUW
Officieel was het geen 
vakantie. Toch kon je half 
februari op de campus  
een kanon afschieten. Veel 
studenten stonden óf op de 
piste of vierden carnaval. 
Een groep rechten studenten 
en studenten tandheelkunde 
kozen voor het eerste. 
Foto’s: Paulien Alberts, Ester Brouwer



WE ALL VISITED THE VALKHOF MUSEUM AND 
THE SAINT STEVEN’S CHURCH IN NIJMEGEN. 
BUT WHAT ARE THE REALLY SPECIAL, FUNNY, 
WEIRD PLACES YOU SHOULD TAKE YOUR 
FRIENDS TO SEE IN NIJMEGEN?

You may like the city, the people and the 

work. But nothing says home until you 

found the place that makes the coffee 

just the way you like it. Well coffee 

lovers, we’ve got your back. On the 

second floor in Commanderie St. Jan you’ll find coffee 

house Coffyn. Here you can enjoy freshly roasted 

 coffee while looking at the ever changing scenery  

of the river the Waal and the village Lent. Don’t like 

coffee? Go to Coffyn anyway. Next to coffee they 

serve homemade chocolates and a great lunch. 
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Mars Antropologiestudent Wim 

Dijkshoorn gaat niet maar Mars. Het 

project Mars One wil een kolonie stich

ten op de rode planeet. In 2025 moeten 

de eerste pioniers vertrekken. De astro

nauten krijgen, om kosten te besparen, 

een enkele reis. Dijkshoorn hoorde bij 

de groep van ruim 600 geselecteerde 

mensen (uit een groep van 200.000 

belangstellenden), waarvan er nu zo’n 

500 zijn afgevallen. “Ontzettend jam

mer natuurlijk”, reageerde hij. “Mijn 

ouders en vrienden zijn blij dat ik nu 

hier blijf, maar ze weten ook hoe graag 

ik naar Mars wilde.”

Promovendi “De Radboud Uni

versiteit ziet haar promovendi als werk

nemers en niet als studenten.” Met die 

uitspraak maakte woordvoerder Martijn 

Gerritsen zich populair deze maand. 

Terwijl andere universiteiten gaan expe

rimenteren met beurzen voor promo

vendi (voordeel: als ze niet in dienst zijn, 

zijn ze voor de universiteit veel goed

koper omdat sociale premies niet 

betaald hoeven te worden), houdt de 

Radboud Universiteit zich afzijdig. Het 

Promovendi Netwerk Nederland (PNN) 

is niet blij met het kabinetsbesluit.  

“Het zal leiden tot een inflatie van de 

doctorstitel,” zo waarschuwde PNN

voorzitter Victor de Graaff. 

Summa cum laude Goed 

nieuws voor briljante studenten. Het 

judicium ‘summa cum laude’ (9 of 

hoger) blijft behouden. Het college van 

bestuur wilde er eigenlijk vanaf omdat 

internationaal alleen ‘cum laude’ (8 of 

hoger) gebruikelijk is, maar studenten in 

de medezeggenschap vonden dat 

zonde. Een werkgroep gaat nadere 

voorwaarden voor het behalen van een 

judicium invullen. Die werkgroep dringt 

aan op uniforme regels voor alle judicia. 

De kans dat je diploma bijvoorbeeld 

met een cum laude wordt bekroond,  

is nu sterk afhankelijk van de opleiding.

HET PARK ROND 
GROTIUS Na de oplevering van het Grotiusgebouw is ook de omgeving 

van de nieuwe rechtenfaculteit flink aangepakt. Dit landschap 

is een blauwdruk van hoe de rest van de campus er in de toe

komst uit moet zien. Maar worden we daar blij van?

Landschapsarchitect van Van Riel wel. “Ik zie veel mooie, 

eikenbomen, gecombineerd met rododendrons. Dat is een 

logische keuze; rododendrons zijn onderhoudsvriendelijke 

struiken die ook in de winter groen blijven. Ik vind het prachtig 

hoe ze die oude bomen gebruiken om van die statige lanen  

te creëren. De paden liggen op logische plekken, waardoor 

meteen duidelijk is hoe je moet lopen.”

Door de volle bebossing krijg je het idee dat je ‘heerlijk in de 

natuur’ bent. “Gelukkig is er voldoende verlichting waardoor je 

je ook in het donker veilig voelt. De bebossing is wel zo dicht 

dat je in de zomer het gebouw niet meer van een afstandje zult 

zien liggen. Dat is een keuze die ik niet gemaakt zou hebben.”

Het meubilair in het park vindt Van Riel niet mooi. “Het zijn 

dure designbanken, maar ze zijn ook heel saai. Zonde omdat 

het Grotiusgebouw juist zo’n aansprekend en gedurfde uit

straling heeft. Dat had ik anders gedaan.” Van het grasveld 

achter het Grotiusgebouw wordt Van Riel daarentegen wel 

weer  enthousiast. “Dit is duidelijk ingericht om in de zomer in 

de zon een goed boek te kunnen lezen. Het oogt allemaal 

heerlijk rustig en dat is prettig in een academische omgeving.”

De landschapsarchitect geeft het park vier sterren.

Studenten en medewer-

kers moeten presteren en 

excelleren. Hoe presteert 

de Radboud Universiteit 

zelf? Elke maand laat Vox 

een deskundige een oor-

deel vellen. 

Landschapsarchitect 

Irma van Riel geeft 

het park rondom 

het Grotiusgebouw 

vier sterren. 
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FLEUR JONGEPIER

Laboratorium Geen pannenbier, 

maar kelderbier. De bouwers van het 

stilste laboratorium van Nederland 

bereikten deze maand het diepste punt. 

In de twee bunkers onder het Huygens

gebouw worden vanaf de zomer de 

allerkleinste atomen bestudeerd: ato

men met een diameter van een tiende 

nanometer. Twee bunkers rusten op een 

zes meter diepe fundering van een 150 

ton wegend blok beton en zes trilling

dempers. De indrukwekkende fundering 

moet de twee ruimtes trillingsvrij maken.

Happietaria Tientallen vrijwilligers 

staan deze weken in de keuken van 

woonzorgcentrum Boszicht. Ze runnen 

Happietaria, een popup restaurant voor 

het goede doel. De opbrengst gaat naar 

Tear, een organisatie die armoede 

bestrijdt in Bangladesh. Studenten van 

de christelijke verenigingen VGSNTQ, 

CSFR, NSN en Ichthus zitten achter de 

Nijmeegse variant van Happietaria. Op 

het menu: spinazierisotto, heekfilet en 

Bangladish. Tot en met 14 maart kun je 

er terecht. Let op, zondag gesloten. 

www.happietaria.ruhosting.nl

Happietaria wordt gerund door studenten en is van maandag tot en met 

zaterdag open.

Hoe mooi zou het zijn om het peloton van de Giro d’Italia over de 

Oude Holleweg bij Berg en Dal naar boven te sturen? Het zou zomaar 

werkelijkheid kunnen worden, want Gelderland mag hoogstwaar-

schijnlijk de start van de 99ste editie – in 2016 – van de Giro verzorgen. 

Drie dagen lang worden de wielrenners door het Gelderse landschap 

geleid, één etappe zal starten en finishen in Nijmegen. Dit nieuws is 

fantastisch voor de studenten achter Giro aan de Waal, een club die 

met het idee kwam de Giro naar Nijmegen te halen. Kosten van het 

feestje? Ruim elf miljoen euro. Maar het levert ook een hoop op, 

 zeggen voorstanders. Dat mooie feestje, bijvoorbeeld.

‘Beste volksvertegen

woordiger.’ Zo begon de 

brief die Fleur Jongepier 

met een collegapromo

vendus aan honderdvijftig 

Tweede Kamerleden 

stuurde. Haar bood

schap? Ze maakt zich 

zorgen over de ver

economisering van wetenschappelijk onderzoek.  

De jonge filosofe – 28 jaar – stelt zichzelf regelmatig  

de vraag hoe de wetenschappelijke agenda in de 

toekomst bepaald gaat worden, nu minister Jet 

 Bussemaker haar Wetenschapsvisie 2015 heeft 

gepresenteerd. De nadruk op problem solving 

wetenschap zal problem setting wetenschap in de 

weg staan. Terwijl wetenschappers juist problemen 

aan de kaak moeten stellen, vindt Jongepier. Op het 

blog dat ze met collega’s bijhoudt, bijnaderinzien.

org, publiceert zij artikelen over actuele maatschap

pelijke kwesties. ‘Wij zijn geen wereldvreemde 

 studeerkamerfilosofen.’

www.voxweb.nl/bang-voor-vereconomisering-

wetenschap/

“Mensen die nu de over-
steek maken, kunnen 
geen kant op. Libië is 
levensgevaarlijk voor ze. 
Libanon vangt al ander-
half miljoen Syriërs op. 
Voor deze groep is er al 
nauwelijks genoeg voedsel 
aanwezig, de voorraad is 
op 1 maart uitgeput.”
Tineke Strik, universitair docent migratierecht en lid 

van de Eerste Kamer (GroenLinks) op 13 februari in 

Het Parool over de ramp op de Middellandse Zee 

waarbij honderden vluchtelingen verdronken.
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De man op de foto is niet Tim van Ham

Een diploma hoeft niet altijd bloed, zweet en tranen te kosten. 
Soms is een uurtje googelen en tweehonderd euro op de 
bank genoeg. Daarmee koop je namelijk een echt diploma 
van een neppe universiteit. Welkom in de wondere wereld 
van de diploma mills. 
Tekst: Tim van Ham / Foto: Erik van ’t Hullenaar

EEN DIPLOMA KUN JE 
OOK GEWOON KOPEN

A
fstuderen aan de Radboud 
 Universiteit kan een bijzonder 
zenuwslopend proces zijn. Zeker 
als je, zoals schrijver dezes, dusdanig 
lang over je scriptie doet dat je 
mogelijk alle mastervakken 
opnieuw moet doen. En dat terwijl 
er nog twee volledige hoofdstukken 

aan je thesis ontbreken én je vlak voor de deadline nog 
een verre vakantie geboekt hebt. Dan komt het wel eens 
voor dat je in je bed ligt, naar het plafond staart en denkt: 
wat als het nou allemaal niet lukt?

Tja, wat dan? Tussen de nachtelijke visioenen over 
gapende kraters op het cv en immer voortdurende werk-
loosheid, kwam er in een helder moment opeens een 
prachtidee voorbij. Mocht een écht Radboud-papiertje 
niet lukken, zijn er dan mogelijkheden om een uh… iets 
minder officieel diploma te krijgen? Dat bleek na een 
korte internetzoektocht inderdaad zo te zijn. 

Sterker nog: twee dagen na de nachtelijke overpeinzingen 
volgde een e-mail van de zelfverklaarde ‘twintigkoppige 
examencommissie’ van de Sheffield State University, waar 
ik me een paar uur eerder had ingeschreven. “Gefelici-
teerd, we hebben zojuist besloten dat u bent geslaagd voor 
onze bachelor Aerospacial Engineering.” Ik was plots een 
afgestudeerd lucht- en ruimtevaarttechnicus. En dat zon-
der ook maar één letter over het 
onderwerp gelezen te hebben. 
Voor 250 dollar is in 
de duistere kroch-
ten van het inter-
net een echt 
bachelordiploma 
te krijgen, in elke 
richting die je maar 
wilt. Voor 100 bucks 
extra heb je zelfs je 
master.

Vox 6
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Het via internet 

gekochte diploma 

van Tim van Ham, 

inclusief Award  

of Excellence

EEN DIPLOMA KUN JE 
OOK GEWOON KOPEN

Crime Scene Investigation
Een diploma mill werkt even eenvoudig als geniaal. 
Aan de Sheffield State University – of een van de 
andere diploma mills – studeer je niet af door vakken 
te volgen. Je studiepunten behaal je op basis van je 
levenservaring. Een speciale commissie beoordeelt 
na een grondige bestudering van een opgestuurd  
cv het aantal credits dat de ‘student’ in zijn of haar 
leven verdiend heeft. Wie genoeg credits heeft 
voor de gewenste studie, krijgt een diploma. 

In werkelijkheid telt vooral het krediet op je 
bankrekening – zo blijkt. Op mijn cv stond voor 
de grap namelijk vrij prominent ‘heeft twee 
 linkerhanden en een afkeer van alles waar een 
schroefdraad op zit’. Niet bepaald handige 
eigenschappen voor een toekomstig raket-
geleerde. Toch bleken ze geen beletsel om af  
te kunnen studeren als lucht- en ruimtevaart-
technicus. 

Ik had overigens ook een van de 132 andere bachelors 
kunnen kiezen: Crime Scene Investigation en Crimino-
logie vielen op de valreep af. Na je studiekeuze hoef je 
alleen nog het gewenste gemiddelde cijfer in te vullen 
(voor een paar tientjes extra studeer je cum laude af), de 
factuur te betalen en voilà: je kunt je afstudeerfeest gaan 
plannen!

Het zal geen verrassing zijn dat je Sheffield State 
 University niet tegenkomt op de jaarlijkse rankings  
van universiteiten. Het is namelijk ook geen echte uni-
versiteit: er is geen campus, geen hoogleraar en geen 
onderwijs. De universiteit is wel geaccrediteerd: door  
de zogeheten Accrediting Commission of International 
Colleges and Universities (ACICU). Het is wel een beetje 
jammer dat deze accreditatiecommissie net zo verzonnen 
is als de Sheffield State University zelf.

Cambridge
Een diploma mill draagt altijd een ronkende naam die lijkt 
op die van een echte universiteit. De echte University of 
Sheffield hoort bij de beste honderd uni’s ter wereld, de 
Sheffield State University uiteraard niet. Aan de inmid-
dels opgeheven Cambridge International University kon 
iedere onbenul ‘afstuderen’, aan de échte Cambridge 
University ligt dat wat anders. Ook de namen Trinity 
 College and University (in plaats van Trinity College) en 
Columbia State University (in plaats van Colombia Uni-

CV-FRAUDE
Op 70 procent van de 

Nederlandse cv’s staan 

onwaarheden, blijkt uit 

verschillende studies. 

“Daar heb je natuurlijk 

verschillende grada-

ties in. Vaak zijn het 

relatief onschuldige 

leugentjes”, zegt Harm 

Voogt, directeur van 

het screeningskantoor 

CV-OK. “We zien veel 

gevallen van functie-

inflatie. Mensen die 

zichzelf bijvoorbeeld 

manager noemen, 

 terwijl ze dat nooit 

geweest zijn. Daar-

naast zegt ongeveer 

een op de twintig dat 

hij of zij afgestudeerd 

is, terwijl dat niet zo is. 

Dat is natuurlijk een 

graad erger.”

versity) zijn treffende voorbeelden van nepuniversiteiten 
die zich voor proberen te doen als chique academische 
instellingen. 

Tussen inschrijven, afstuderen en het in ontvangst 
nemen van het diploma (een academische plechtigheid 
zit er helaas niet in) zit precies één week. Het moet 
gezegd: het diploma ziet er niet slecht uit. Er zijn hand-
tekeningen, stempels en zegels die er duur uitzien. De bul 
bestaat uit tien pagina’s: een award of excellence, een certi-
ficate of distinction, de lijst van onzindocumenten is lang.

Vooral de cijferlijst wekt op de lachspieren. Voor de 
vorm is het curriculum verdeeld in vier semesters. Blijk-
baar ging het vak Introduction to the Profession in het 
 eerste semester me goed af, getuige de klinkende ‘A’ als 
beoordeling. Aerospace Propulsion (B+), Vector Calculus 
(B+) en vooral Fluid Mechanics (C+) kostten me klaar-
blijkelijk meer moeite. 

Miljardenbusiness
Het papiertje is dus binnen*. Dat is mooi. Maar wat kan 
ik ermee? Is het strafbaar? En zijn diploma mills een 
bekend probleem? Dat laatste is zeker zo, afgaand op het 
bestaan van het Coördinatiepunt Informatieverstrekking 
Diploma Mills (CIDM). Het platform is een initiatief van 
het ministerie van OCW, DUO en Nuffic, een instantie 
die zich bezighoudt met de internationalisering van het 
Nederlandse onderwijs. 

“Heel vaak kom ik het niet tegen”, zegt Harm Voogt, 
directeur van het screeningskantoor CV-OK. “Maar solli-
citanten geven toestemming om hun cv door ons te laten 
checken. Daar zal een preventieve werking vanuit gaan. 
Zo nu en dan zit er eentje tussen die toch denkt dat hij 
ermee wegkomt.”

Jessica Stannard is bij Nuffic verantwoordelijk voor het 
checken en erkennen van buitenlandse diploma’s en 
krijgt in die functie heel af en toe een papiertje uit een 
diploma mill op haar bureau. “We houden geen cijfers bij, 
het komt maar zelden voor in Nederland. Mondiaal 
gezien is het wel een issue – een jaar of tien geleden was 
het een miljardenbusiness. Nu is het wat minder dan 

* Voor alle zekerheid heb ik ook mijn master aan de Radboud 
 Universiteit maar afgerond, mocht een carrière in de luchtvaart-
techniek onverhoopt niet van de grond komen.
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Het nepdiploma 

wordt geleverd  

met nepcijferlijst

‘GEBRUIK ZO’N 
NEPDIPLOMA 
NIET BIJ EEN 
SOLLICITATIE. 
DAT IS STRAFBAAR’

 destijds, maar het gebeurt nog steeds. In Nederland zelf 
zijn geen diploma mills actief waar je op basis van je 
levenservaring je diploma koopt.”

Verreweg de meeste diploma mills zijn gevestigd in  
de Verenigde Staten. Dit land heeft dan ook een lange 
geschiedenis met dit fenomeen. In de jaren tachtig sloot 
de FBI na Operation DipScam (‘diploma scam’) in totaal 
39 nepuni’s. De FBI identificeerde in totaal 12.500 
alumni, onder wie veel overheidsofficials op hoge posten 
en artsen. 

Strafbaar
In 2004 bleek er weinig veranderd. Laura Callahan was 
destijds directeur van het US Department of Homeland 
Security, maar moest aftreden toen bleek dat haar 

diploma van een nepuniversiteit kwam. Er volgde een 
onderzoek. Drie diploma mills besloten mee te werken, 
alleen daaraan hadden al 463 overheidsbeambten ‘gestu-
deerd’. 257 van hen werkten bij defensie. 28 diploma-
fraudeurs waren al opgeklommen tot seniorposities.

In de laatste tien jaar zijn in de VS veel maatregelen 
genomen, maar niet op federaal niveau. Sommige staten 
– zoals Ohio en Wyoming – hebben hun regelgeving ech-
ter niet op orde. Gevolg is dat de diploma mills zich daar 
probleemloos kunnen vestigen. Ook de Sheffield State 
University is, afgaande op het telefoonnummer, in  
Ohio gevestigd (een adres van de ‘campus’ is nergens te 
vinden). 

Ook in Nederland zijn weleens diploma mills geweest. 
Het is in Nederland legaal om een simpel kinderklasje 
een universiteit te noemen, maar het wordt strafbaar 
zodra met de termen bachelor en master gestrooid wordt. 
Die zijn namelijk wettelijk beschermd. De niet-geaccredi-
teerde Al-Huraa Universiteit in Den Haag kreeg in 2013 
een boete omdat deze naar eigen zeggen bachelor- en 
masterdiploma’s uitreikte. Minister Bussemaker zou voor 
eind 2014 met een wetsvoorstel komen om ook de term 
universiteit te beschermen, maar dat is tot dusver niet 
gebeurd. 

NASA
Voor de ‘consument’ – zoals ondergetekende – is het in 
principe niet illegaal om zo’n diploma aan te schaffen. 
“Dat mag”, zegt Harm Voogt. “Je mag het op je kamer 
hangen en aan al je vrienden laten zien. Maar gebruik 
zo’n nepdiploma niet tijdens het solliciteren. Dat is straf-
baar.” Volgens de letter van de wet gaat het dan om vals-
heid in geschrifte. In de praktijk leidt dit vrijwel nooit tot 
een aangifte, laat staan een veroordeling. 

Voor justitie hoeft een diploma-mill-alumnus dus niet 
te vrezen. Dan rest enkel nog de hamvraag: werkt het? 
Zou ik, als kersverse vliegtuigtechneut, aan de slag 
 kunnen bij Fokker, KLM of – waarom niet hoog inzetten? 
– de Koninklijke Luchtmacht of NASA? “Ik pik zulke 
diploma’s er meteen uit”, zegt Jessica Stannard. “Maar ik 
ben hierin gespecialiseerd. Met name kleine bedrijven 
zonder HR-afdeling kunnen hier mogelijk intrappen.” 

Dat zegt ook Voogt. “In sommige sectoren is een 
 cv-check verplicht, maar in heel veel beroepen niet. Wij 
merken dat vooral grote bedrijven, de multinationals, 
hun sollicitanten goed doorlichten. Kleine werkgevers 
hebben daar niet altijd tijd en geld voor over. Daar zou je 
dus kans maken. Of je dat moet willen is een tweede, 
maar ik denk dat het vast ergens zal lukken.” *
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De Stichting Studentenhuis-
vesting Nijmegen (SSHN) 
bezit meer dan 6.600 
wooneen heden in studenten-
complexen en ruim 80 stads-
panden. Hiermee is de SSHN 
een van de grootste spe lers 
op de woningmarkt in 
 Nijmegen. Is daarmee de 
kamernood verleden tijd? 
Vragen veranderende woon-
wensen van studenten om 
andersoortige panden? In de 
serie woon producties van  
Vox dit keer het vergrootglas 
op de grootste studenten-
huurbaas van Nijmegen.

Tekst: Paul van den Broek, Jolene Meijerink en 
Carmen Quint
Illustraties: Einder Communicatie

SSHN
KLEURT
DE STAD

Wooncomplexen van de SSHN in Nijmegen
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Kies je voor een gang, een zelfstandig 
appartement of een dispuutshuis? Vier 

studenten vertellen over hun SSHN-woning. 
Tekst en foto’s: Jolene Meijerink en Carmen Quint

RUDOLF PUTZ (21) STUDENT 
INTERNATIONAL ECONOMICS 
AND BUSINESS. WOONT IN HET 
DISPUUTSHUIS VAN OLIFANT
“Voordeel van wonen in een SSHN-complex is 

dat alles goed geregeld is. Als er iets stuk gaat, 

wordt het snel gemaakt. Daarnaast vind ik de 

huur van 260 euro per maand heel redelijk, 

vooral als je bedenkt dat je zo dichtbij het cen-

trum woont en een kamer hebt van achttien 

vierkante meter. Ik woon hier graag. Ik kan naar 

de stad lopen en de sociëteit van Carolus Magnus 

ligt bijna om de hoek. Mijn kamer gebruik ik 

puur om te slapen en om te studeren. Ik woon 

namelijk in een gezellig huis en meestal zitten 

we met z’n allen in een van de kamers van de 

andere huisgenoten. Bij de ene huisgenoot zit-

ten we als we met een groep zijn omdat hij de 

enige is met een bank die groot genoeg is. De 

andere huisgenoot is populair vanwege zijn 

grote televisie en weer een ander is gewoon 

altijd thuis. Naast mijn negen huisgenoten, 

woont hier ook Lulleaux, de hond. We hebben 

haar nu zo’n 2,5 jaar. We zorgen samen voor 

haar en in de vakanties gaat ze met een van ons 

mee naar de ouders. Ze hoort er helemaal bij. 

Ze heeft zelfs haar eigen dispuutsdas. Heel net-

jes is het hier niet. De complexbeheerder komt 

regelmatig langs om het huis te checken. Dat 

het hier dan zo vies is, zint hem niet. Om de 

zoveel tijd maken we met z’n allen alles schoon. 

Niet heel regelmatig, eerder maandelijks dan 

wekelijks. Maar dan doen we het wel echt 

goed.”

CENTRAAL
&GOEDKOOP

HUREN BIJ DE SSHN: 

Stadspanden van de SSHN in Nijmegen
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BENSU ARICAN (21), ERASMUS
STUDENT, VOLGT EEN MINOR 
FILOSOFIE EN WOONT OP 
HOOGEVELDT
“Voordat ik naar Nijmegen kwam, vroeg ik infor-

matie op over de woongelegenheden. Mijn 

keuze viel al snel op Hoogeveldt. Vooral omdat 

er meerdere Erasmusstudenten wonen. Het is 

de ideale plek om te wonen, zo tussen de 

 universiteit en de stad in. Het beste aan deze 

kamer is eigenlijk mijn privacy. In het studenten-

huis in Turkije – daar kom ik vandaan – had  

ik geen slot op mijn deur. Iedereen kon altijd 

binnenlopen. Hier draai ik gewoon de deur 

dicht als ik geen behoefte heb aan gezelschap. 

Mijn kamer is voor mijn gevoel erg leeg. Dit 

komt doordat ik hem via onderverhuur heb 

gekregen. De comfortabele en multifunctionele 

sofa is wel super fijn. En het uitzicht op al het 

groen. Dat heb ik thuis niet. Ik zou hier best 

 langer willen blijven, verveel me nog lang niet. 

Ik weet ook niet of dat snel gaat gebeuren: er  

is hier genoeg te doen. Het gekste aan deze 

stad vind ik dat iedereen zijn eigen fiets heeft. 

Dat ben ik echt niet gewend. Om me thuis te 

voelen, eet ik veel yoghurt. Echt, wij Turken 

eten dat overal bij. Over de spaghetti of in 

 combinatie met gezouten champignons.”

PAULINE SLUYPERS (19), 
STUDEERT COMMUNICATIE
WETENSCHAP EN WOONT OP 
GALGENVELD. 
“Voordat ik naar Galgenveld verhuisde, woonde 

ik in een studentenhuis met acht anderen. We 

zaten met z’n drieën op een gang. Een huis-

genoot poetste nooit en hielp ook niet mee 

opruimen. De keuken en de badkamer waren 

altijd smerig. Dat verpestte het woongenot  

echt voor mij. Om die reden verhuisde ik naar 

Galgenveld. Nu heb ik mijn eigen badkamer en 

daarnaast nog een aparte slaapkamer en woon-

kamer. De keuken moet ik nog wel delen, maar 

dat vind ik geen probleem. Iedereen houdt zich 

netjes aan het schoonmaakrooster. In mijn vorige 

kamer van elf vierkante meter had ik weinig 

ruimte voor mijn spullen. Hier kan ik met gemak 

mijn tweepersoonsbed en een fijne, blauwe 

bank kwijt.  Ik voel me hier echt thuis. Ik heb 

nog niet heel veel foto’s opgehangen, maar ik 

heb al zo’n groot frame gekocht waar vieren-

twintig foto’s in kunnen. Dat moet ik alleen nog 

even ophalen bij mijn ouders. Het grappigste 

dat ik tot nu toe heb meegemaakt, is dat mijn 

commissieleden zich vergisten in de deur naar 

de lift: ze liepen vol overtuiging bij een gang-

genoot naar binnen”

JORIS AARTS (21), STUDENT 
GENEESKUNDE, WOONT 
SAMEN MET ZIJN VRIENDIN IN 
COMPLEX LEEUWENSTEIN
“Je merkt dat dit ooit een bejaardenhuis was. 

We hebben een aangepaste wc. Het bevat een 

schoonmaakmechanisme, zodat je niet je billen 

hoeft af te vegen. Daar maken we geen gebruik 

van, zo fijn is dat niet. Ik woon hier nu een half 

jaar met mijn vriendin, zes parkieten, een baard-

agaam, een schildpad, twee luipaardgekko’s, 

een kameleon, een wurgslang en drie soorten 

wandelende takken. We waren een paar maan-

den op zoek naar een betaalbaar appartement 

en toen zagen we dat deze appartementen in 

Leeuwenstein vrij kwamen. De helft van de 

woningen is bedoeld voor eerstejaars. Ik had 

daarom verwacht dat er veel geluidsoverlast 

zou zijn, maar dat is me reuze meegevallen. 

Ook de afstand naar het centrum en de univer-

siteit is niet zo ver als ik dacht. Het enige nadeel 

van de woning vind ik dat er geen afzuigkap is . 

We moeten het doen met de centrale afzuiging, 

maar daar red je het niet mee. Dus koken we 

heel simpel of zetten we eerst alle deuren en 

ramen open. Er is een gezamenlijke keuken, 

daarvan worden alleen de ovens gebruikt. Soms 

gaan mensen in de gang daar samen eten. Dan 

spreken ze af via de groepsapp. Daar heb ik 

geen behoefte  aan, de tijd van samen eten heb 

ik gehad toen ik nog in een studentenhuis 

woonde.”
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STUDENT2015
COLUMN

Marktplaats
‘Ongebruikt.’ ‘Na een week gestopt.’ En, mijn 

favoriet: ‘Niet gebruikt omdat mijn zoon is 

gestopt met zijn opleiding’. Niets zo enerverend 

als tweedehands boeken aanschaffen voor de 

lerarenopleiding. Marktplaats puilt uit van de 

advertenties met de opmerking ‘wegens stop-

pen met studie’ – alsof de verkoper het er bij 

wijze van waarschuwing aan toevoegt. Hoewel, 

op Marktplaats lijkt ‘gestopt met opleiding’ 

vooral een kwaliteitskeurmerk te zijn. Een  

boek van een studiestopper is onbeschreven, 

ongekreukt. En daarmee helaas ook: niet heel 

veel goedkoper dan een gloednieuw boek. De 

studiestopper heeft al genoeg collegegeld 

weggegooid – uit zijn aangeschafte boeken  

zal hij zoveel euro’s slepen als mogelijk. 

Ik zucht. Nieuw veertig euro, tweedehands vijf-

endertig – dat schiet niet op. Moet ik de drang 

alles maar aan te schaffen niet loslaten? Ik kijk 

naar mijn overvolle boekenkast. Boekenkasten. 

Muren vol boekenkasten, eigenlijk. Horizontaal 

opgestapeld, in de kast of op de grond, de 

 nieuwe aankopen waarvoor nog geen plek is; 

Tim Krabbés en Ronald Gipharts, boeken waar-

over mijn derdeklassers een presentatie gaan 

houden. Ik vraag me af hoe het gaat mengen  

in mijn boekenkast.

Als ik kijk naar mijn boekenkast zie ik verschil-

lende versies van mij: ik zie boeken van 

 Lieke-de-ontspannen-lezer, ik zie boeken van 

Lieke-de-letterkundige, en ik zie nu boeken van 

Lieke-de-leraar. Ik ben er nog niet uit hoe dat 

allemaal bij elkaar moet passen, zeker niet als er 

straks ruimtegebrek ontstaat. Staan over een 

paar jaar mijn studieboeken Nederlands op 

Marktplaats, ‘wegens niets meer doen met 

vroegere studie’? Een vervelende gedachte. Ik 

kan het ruimtegebrek maar beter vóór zijn, en 

neem een besluit over mijn aan te schaffen stu-

dieboeken: ik klik Marktplaats weg en fiets naar 

de UB. De tijd dat ik een heel boek aanschafte 

voor één hoofdstuk is wel voorbij. Betalen voor 

studieboeken was in veel gevallen vooral het 

afkopen van ellende met het kopieerapparaat. 

Maar ik moet er nu toch maar aan geloven.  

Als er zich straks een rij achter mij vormt terwijl 

ik sta te klungelen met de monsterlijke multi-

functional, zal ik zelfverzekerd blijven staan,  

en zeggen dat ik twee essentiële vaardigheden 

voor het onderwijs oefen: omgaan met 

 kopieerapparaten – en met verveelde blikken 

van mensen die zich afvragen hoe lang het in 

godsnaam nog gaat duren.

Lieke von Berg volgt de educatieve master 
na een studie Nederlands en werpt elke Vox 
een kritische blik op campus, studentenleven 
en onderwijs.

A
ls jullie nú zouden studeren, 
waar woonden jullie dan 
het liefst? Max Derks, tot 
voor kort directeur van  
de SSHN en zijn opvolger  

Kees Stunnenberg denken er niet lang over 
na. Complex Mariënbosch is hun droom-
locatie. Het dit voorjaar op te leveren com-
plex is het sluitstuk van een decennium 
waarin de SSHN blijk gaf van grote bouw-
woede. Telde de studentenhuisvester tien 
jaar geleden nog iets meer dan 4.000 een-
heden, nu is dat ruim 6.600. Daarmee 
biedt ze ruim 4.000 Radboud-studenten 
een dak boven het hoofd. Daarnaast huis-
vest de SSHN 1.250 studenten van de 
Hogeschool voor Arnhem en Nijmegen  
en bijna 1.000 buitenlandse studenten. 

Kamernood
In de laatste editie van de jaarlijkse stu-
dentenenquête (2013) geeft 44 procent 
van SSHN-bewoners te kennen tevreden 
te zijn. Maar een meerderheid wil het liefst 
verhuizen, bij voorkeur naar een zelf-

standige eenheid. “De wensen van 
 studenten veranderen,” legt 

Stunnenberg uit. “Wij spelen 
daar op in door verschillende 
woningen aan te bieden. Van 
een kamer op een gang met  
elf andere huisgenoten tot een 

zelfstandig appartement.” Sinds 
dit jaar verhuurt de SSHN in Talia 

(nieuwbouw naast CS) ook tijdelijke 
kamers aan reguliere studenten, gemeubi-
leerd voor maximaal één jaar. “Er wonen 
 studenten die bijvoorbeeld volgend jaar 
elders een stage gaan lopen en nu niet 
 willen investeren in meubilair.” 

De twee SSHN-bestuurders voorspellen 
dat de voorkeur voor zelfstandige een-
heden nog een tijdje blijft. Daarnaast 
dalen de studentaantallen. Derks: “Maar 
er zal altijd behoefte zijn aan gangen waar 
je met anderen de voorzieningen deelt”, 
zegt Derks. “Zeker voor de beginnende 
student is dat samenzijn een goede, eerste 

stap in Nijmegen.”
De woontevreden-

heid is voor de twee 
heren belangrijk. Al een 
aantal jaren op rij is 
slechts 15 procent van de 
bewoners ontevreden. Moet dat 
percentage niet naar nul? “Er is altijd wel 
iemand ontevreden”, zegt Derks. Maar het 
mag wel wat lager, vindt zijn opvolger. 
Stunnenberg: “10 procent ontevreden 
bewoners in 2020 moet haalbaar zijn. 
Daar mag je me op afrekenen.”     

Grote speler
Heeft de SSHN niet  te veel gebouwd 
gezien het leenstelsel en de extra huurhef-
fing die de overheid de woningcorporaties 
opgelegde? Derks: “Nee, daar zijn we niet 
bang voor. De afnemende vraag gaat meer 
invloed hebben op de particuliere markt. 
Onze woningen zijn over het algemeen 
beter en goedkoper.” Stunnenberg ver-
wacht dat de SSHN altijd woningen tegen 
een gunstiger prijs blijft aanbieden dan de 
particuliere sector. Misschien dat er in de 
toekomst wat meer concurrentie komt 
tussen de huisvesters, maar dat is volgens 
beide heren gezond. Derks: “Wij moeten 
natuurlijk niet de enige verhuurder willen 
zijn. De student moet iets te kiezen heb-
ben. Maar een strijd tussen de SSHN en de 
particuliere sector barst niet los. Nu niet 
en ook niet in de toekomst.” En mocht het 
zover komen dat de eenheden het aantal 
woningzoekende studenten overtreft, dan 
kan bijvoorbeeld het huidige beleid –  
studenten moeten binnen een paar maan-
den na afstuderen de SSHN-kamer verla-
ten – worden aangepast. Stunnenberg: 
“Wij gaan mensen natuurlijk niet op 
straat zetten als de kamer die ze achter-
laten leeg blijft. Dan zullen we ons beleid 
versoepelen.” *

De SSHN bouwde de laatste jaren zoveel, dat de 
krapte op de studentenwoningmarkt is geweken. 
Dreigt er leegstand? ‘Een optie is dat studenten na 
hun afstuderen straks weer langer bij ons kunnen 
blijven wonen.’  
Tekst: Paul van den Broek en Jolene Meijerink

SSHN NIET BANG 
VOOR LEEGSTAND

Vox 6
02/2015

16



De tijd dat werkgevers voor 
jonge academici in de rij 
stonden is voorbij. Gevolg is 
dat afgestudeerden voor 
niets of voor een prikkie 
gaan werken. Als ze maar 
ervaring kunnen opdoen. 
Gezonde ontwikkeling of 
pure exploitatie?
Tekst: Jorg Leijten / Illustraties: Roel Venderbosch

LEKKER 
VOOR

NIKS 
WERKEN

(WANT DAT STAAT
ZO LEUK OP JE CV)
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STARTERSBEURS
Onder het motto ‘beter iets 

dan niets’ lanceerden vakbon-

den FNV Jong en CNV Jong, 

samen met de Tilburgse 

hoogleraar Arbeidsmarktbeleid 

Ton Wilthagen, in 2012 de 

startersbeurs. Jongeren onder 

de 27 krijgen van de gemeente 

een zak geld mee om binnen 

te komen bij potentiële werk-

gevers. De bedoeling is dat ze 

een half jaar lang voor vijfhon-

derd euro per maand bij een 

bedrijf of organisatie aan de 

slag gaan om relevante werk-

ervaring op te doen. 

De gemeente betaalt vierhon-

derd euro en de werkgever 

legt daar honderd euro bij. 

Ook de gemeente Nijmegen 

doet mee aan het project. 

“Vijfhonderd euro is niet veel, 

maar meer dan de meeste 

 stagevergoedingen”, stelt 

CNV-Jong-voorzitter Robbert 

Coenmans. “Wanneer een 

werkgever niet geneigd is een 

extra arbeidskracht aan te 

nemen, kan de beurs hem of 

haar net dat duwtje geven om 

een starter de kans te geven 

zich te bewijzen. En met suc-

ces: de helft van de beginners 

met een startersbeurs stroomt 

door binnen het bedrijf.”

N
aida Djuheric (25) was 
het zat. Vier maanden 
waren verstreken sinds 
het afronden van haar 
master Religie en beleid 
en voor de zoveelste keer 
wees een werkgever haar 
af wegens gebrek aan 

ervaring. Banen als beleidsadviseur bij over
heden lagen al niet voor het oprapen en bij 
 sollicitaties was ze altijd een van de honderden.

Toen kreeg ze een telefoontje van een perso
neelsfunctionaris van de gemeente Nijmegen. 
Er was een werkervaringsplaats vrijgekomen en 
of ze niet de aanbevelingen uit haar afstudeer
onderzoek in haar eigen stad wilde doorvoeren. 
“Ik had niet veel keuze”, blikt Djuheric terug. 
“Een half jaar fulltime werken als volwaardig 
beleidsadviseur voor een stagevergoeding  
van tweehonderd euro plus een startersbeurs 
van vijfhonderd euro per maand is niet wat  
je hoopt.”

“Natuurlijk baalde ik: was ik eindelijk afge
studeerd, kwam ik op een werkervaringsplek 
terecht waar ik werk deed waarvoor ik eigenlijk 
drie keer zo veel betaald moest krijgen”, zegt 
Djuheric. Ze stelde haar verwachtingen bij. 
“Wilde ik aantrekkelijk worden voor werk
gevers, dan moest ik simpelweg uren maken. 
Lukte dat door iets met mijn afstudeeronder
zoek te doen, dan was dat meegenomen. 
Vanuit een werkervaringsplek kon ik bovendien 
netwerken.” 

En met succes: inmiddels is ze junior 
beleidsadviseur bij de gemeente Gennep. 
“Werkervaring bij een gemeente was een pre 
voor het krijgen van deze functie. Ik heb er  
dus wat aan gehad.”

Liever onderbetaald werken dan thuis op de 
bank zitten terwijl het gat in je cv groeit. Het 
verhaal van Naida Djuheric staat voor dat van 
veel afgestudeerden. Uit cijfers van de monitor 
onder alumni van de Radboud Universiteit 
blijkt dat de werkloosheid tussen 2007 en 2013 
toenam van 3,9 tot 11,2 procent. De concur
rentie op de arbeidsmarkt is moordend. Een 
goede cijferlijst voldoet allang niet meer om in 
aanmerking te komen voor een baan. Ziedaar 
de oorzaak van de opmars van de werkervarings
plekker (WEP’er). 

Het idee is dat afgestudeerden enkele maan
den werkervaring opdoen om zo hun cv te vul
len en contacten op te doen. “Eigenlijk is het 
gewoon een stage”, stelt Michiel Hietkamp, 
voorzitter van FNV Jong. “Een stage kent  
echter een contract met rechten en plichten.  
Bij werkervaringsplekken ontbreekt zo’n ver
bintenis meestal en ligt de focus vaak niet op 
leren, maar op het volledig meedraaien binnen 
een bedrijf tegen een zo laag mogelijk tarief. 
Dat is gewoon uitbuiting.”
De vakbonden FNV Jong en CNV Jong zien het 

aantal hoogopgeleide WEP’ers toenemen, met 
name in de alfa en gammawetenschappen. 
“Sociologie, geschiedenis en communicatie, in 
die richtingen vind je veel werkloosheid en dus 
ook veel werkervaringsplekkers”, zegt Hiet
kamp. Een kwalijke zaak, noemt hij het. “Als 
afgestudeerde heb je al bewezen dat je wat kan, 
maar kom je nu alsnog in een stagepositie 
terecht. Voor je het weet sta je te kopiëren of 
haal je de hele dag koffie.”

Minimumloon
Leonard Verburg, hoogleraar Arbeidsrecht in 
Nijmegen, tempert de bezorgdheid van de vak
bonden. “Ons arbeidsrecht kent voldoende 
spelregels om afgestudeerden te beschermen”, 
stelt hij. “Het minimumloon garandeert bij
voorbeeld dat iemand die volledig meedraait 
recht heeft op een volwaardige beloning.”

Verrichten afgestudeerden onderbetaalde 
arbeid, dan vindt Verburg dat nog niet rampzalig. 
“Zolang het van tijdelijke aard is. Als iemand 
een stagecontract krijgt en daarmee instemt,  
is het prima. Wel moeten we alert blijven op 
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TIPS VAN EEN WEP’ER
“Mijn hoop om zonder veel 

ervaring aan een vaste baan te 

komen, was nihil”, zegt 

Roxanne Hummel (25), afge-

studeerd psycholoog. “Als 

basispsycholoog kom je niet 

ver. Er is altijd wel iemand met 

meer ervaring. Na mijn afstu-

deren heb ik me al snel gericht 

op een werkervaringsplek.”

Nu verzorgt Hummel samen 

met een psychiater intakes en 

voert ze psychologische 

onderzoeken en behandelin-

gen uit bij een Almelose 

instelling voor jeugdpsychia-

trie. Eens per week krijgt ze 

coaching van een supervisor. 

“Die feedback voegt veel toe. 

Ja, ik draai mee als een vol-

waardige medewerker terwijl 

ik niet als zodanig betaald 

word, maar ik zie het als een 

investering in mijzelf. Een WEP 

heb je gewoon nodig.”

Tip 1 van Hummel aan andere 

WEP’ers: stel eisen aan de 

werkgever. “Vraag een reis-

kostenvergoeding van 100 

procent, anders lever je erop 

in.” Tip 2: “Probeer er een nut-

tige opleiding uit te slepen. 

Daar hangt een prijskaartje 

aan voor het bedrijf, maar als 

jij investeert in een werkgever, 

mag je ook wat terugver-

wachten.”

 verdringing: als iemand onder het mom van 
een stage een bestaande arbeidsplaats bekleedt.”

De vakbonden spreken van een zorgelijke 
ontwikkeling, maar ontvangen nauwelijks 
klachten. De keuze voor een werkervarings
plaats is immers vrijwillig. Afgestudeerden 
 willen uit de vicieuze cirkel breken, weten de 
bonden: om aan werk te komen, moeten jonge 
arbeidskrachten ervaring hebben, maar zonder 
werk doen ze geen ervaring op.

Uit de laatste monitor onder RUalumni 
blijkt dat het gat tussen theorie en praktijk 
groot is. Hoogleraar Verburg: “Een tussenfase 
ontbreekt. Na je afstuderen ga je zonder veel 
praktijkervaring de arbeidsmarkt op. In het 
mbo gaat dat bijvoorbeeld veel vloeiender. Hier 
ligt volgens mij de werkelijke oorzaak van de 
populariteit van de werkervaringsplek.”

Onderbetaald
Cijfers over het aantal werkervaringsplekkers 
zijn er niet. De arbeidsinspectie controleert niet 
op uitbuiting van WEP’ers. “We komen wel 
eens wat tegen als bijvangst tijdens reguliere 
controles”, aldus een woordvoerder.

Sociologisch onderzoeksbureau Alter Opus 
besloot de omvang van de ontwikkeling in kaart 
te brengen. Ze peilde de ervaringen van 110 
WEP’ers. Uit die enquête blijkt dat de gemid
delde werkweek van een WEP’er 26 uur telt, 
met uitschieters naar 60 uur. De gemiddelde 
duur van een werkverband is 6,5 maanden.  
Het meest in het oog springt de beloning. Ter
wijl 65 procent van de ondervraagden aangeeft 
op niveau te werken, is de gemiddelde beloning 
230 euro per maand. 
De meerderheid van de werkervaringsplekkers 
werkt echter zonder beloning en moet een 

 bijbaantje aanhouden om rond te komen. 
 Volgens Alter Opus weigeren veel wo’ers de 
 bijstand in te gaan. Ze willen zelfredzaam zijn. 
Academische werklozen schamen zich voor een 
uitkering en kiezen liever voor de combinatie 
onderbetaald werk met een bijbaantje.

Martin Buunk (27) herkent zich in de 
 uitkomsten van de monitor. Hij kwam na zijn 
master Politiek en parlement in de bijstand 
terecht. Tientallen sollicitaties leverden niets 
op, totdat de geschiedkundige bij een advies
bureau voor jongerenprojecten belandde. “De 
ondernemer had geen geld en kon mij alleen 
met een startersbeurs binnenhalen. Met onder
handelen heb ik er 550 euro uitgesleept.” 

Buunk kreeg volop vrijheid, maar de bege
leiding ontbrak grotendeels. “Werkgevers 
gebruiken de WEP vaak om een goedkope 
arbeidskracht te krijgen, terwijl het leren 
 centraal zou moeten staan. Uitzicht op vast 
werk ontbrak bovendien. Na zes maanden 
stond ik weer buiten en kon de werkgever  
een nieuwe WEP’er aantrekken.”

Ron van Gent, directeur van ondernemersorga
nisatie VNONCW Midden, benadrukt dat 
afgestudeerden uit vrije wil een werkervaring
plek aangaan. Dat jonge academici weinig 
betaald krijgen, vindt hij niet onlogisch. “Wie 
rechtstreeks van de universiteit komt, is vaak 
niet direct productief. Waarom zou je voor deze 
persoon meteen de hoofdprijs betalen? Veel 
WEP’ers beseffen dat de vergoeding zit in de 
werkervaring die ze opdoen.”

Van Gent stelt dat de werkervaringsplek niet 
mag bestaan uit klusjes als koffie halen. “Een 
WEP moet altijd gericht zijn op het volledig 
meedraaien in een bedrijf, met uitzicht op werk. 
De werkgever ervaart of de werknemer getalen
teerd is en de afgestudeerde ondervindt of het 
bedrijf bij hem of haar past.”

Hoogleraar Verburg noemt de WEP een goed 
alternatief voor werkloos thuis zitten. “We 
moeten er echter voor waken dat afgestudeer
den maximaal een half jaar in dergelijke con
structies blijven hangen en niet van WEP naar 
WEP gaan zonder uitzicht op vast werk.” *
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FOTOGRAAF GERARD VERSCHOOTEN BEKIJKT NIJMEGEN  
VAN BOVEN. VOX LEGT UIT WAT HIJ ZIET.

Een oase van licht langs de spoorlijn Nijmegen-Venlo. Ook wel: het nieuwe 

kassencomplex van de biologen. Onder het glas groeien onder meer 

 tomatenplanten die getest worden op hun hittetolerantie, met als doel 

het gewas te verbeteren. En er is een herbarium – een collectie 

gedroogde planten – plus een wortellab (niet voor de kweek van 

worteltjes die  lekker zijn in een taart, maar om plantenwortels 

te bestuderen). In het kassencomplex kruipen ook 

 insectenlarven uit hun eitjes, zodat die kunnen 

 helpen bij het uitvoeren van experimenten.
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streamer of woord of formule‘A
lweer over Alan Turing?” 
 reageerde zijn dochter toen  
hij aankondigde dat hij deze 
vrijdagavond opnieuw werd 
geïnterviewd. “Wordt dat niet 
saai, pap?”

Oh, nee, het wordt nog lang 
niet saai. Frits Vaandrager 

praat al dertig jaar over Alan Turing. Maar nu voor het 
eerst voor een groot publiek. EenVandaag en RTL Late 
Night trekken zo’n miljoen kijkers per avond. Vaandrager, 
hoogleraar Informatica, zat bij beide programma’s aan 
tafel om uit te leggen wie de Engelse wiskundige Turing 
was en welke belangrijke rol die in de Tweede Wereld
oorlog had gespeeld. Aanleiding: de film The Imitation 
Game. Hoofdpersoon Turing (gespeeld door Benedict 
Cumberbatch) krijgt eindelijk de erkenning die hij ver
dient, vindt Vaandrager. “Een grote frustratie van mij is 
altijd geweest dat hij zo relatief onbekend was.”

Laten we dit verhaal beginnen met een Alan Turing for 
Dummies: Turing (19121954) was 1) de bedenker van de 
computer 2) grondlegger van het vakgebied kunstmatige 
intelligentie 3) de wiskundige dankzij wie de Tweede 
Wereldoorlog geen zeven, maar vijf jaar duurde 4) een 
excentrieke homoseksueel die in de jaren vijftig veroor
deeld werd tot chemische castratie vanwege ‘contacten’ 
met mannen en 5) een briljante geest die hoogstwaar
schijnlijk zelfmoord pleegde door een hap te nemen uit 
een met cyanide vergiftigde appel.

Frits Vaandrager kende nog niet eens alle bizarre details 
van het leven van Turing toen hij al van hem onder de 
indruk was. Dat kwam zo: tijdens zijn studie in Leiden 
kreeg hij een cursus theoretische informatica van een 
Poolse hoogleraar met een typisch accent (dat accent 
heeft niets te maken met de fascinatie voor Turing, maar 
kleurt de herinnering). Op zeker moment kwamen de 
stellingen van Alan Turing aan de orde. Vaandrager: “Ik 
vond ze meteen al superelegant.”

Die elegantie zat ’m in de eenvoud. Zo had Turing  
in 1936 wiskundig bewezen dat het onmogelijk is een 
applicatie te schrijven die bewijst dat een willekeurige 
andere applicatie nooit zal crashen (‘halting problem’). 
Daarmee gaf Turing aan dat er grenzen zijn aan wat een 
computer kan. “Wiskunde kan soms heel mooi zijn”,  
zegt Vaan drager. “Dit vond ik heel erg mooi.”

Een informaticus streeft er altijd naar zo slim mogelijke 
computerprogramma’s te bedenken om zo ingewikkeld 
mogelijke problemen mee op te lossen, legt Vaandrager 
uit. “Op een bepaald moment weet je ‘dit lukt niet’, want 
als het zou lukken zou je het halting problem hebben 
op gelost en Turing heeft bewezen dat dat niet kan.”

Student Frits kon in zijn opleiding niet om Alan Turing 
heen (“zoals een natuurkundige weet wie Einstein is en 
elke bioloog Darwin kent”). Aan het eind van zijn studie 
kocht hij de biografie over diens leven. F.W. Vaandrager, 
28-03-’85, schreef hij met balpen op de titelpagina. 
 Vaandrager las met open mond hoe Turing in de Tweede 

Wereldoorlog voor de Engelse geheime dienst had gewerkt. 
Daar had de wiskundige een machine gebouwd waarmee 
hij de Enigmacode kraakte, een geheimschrift dat de 
Duitsers gebruikten om hun geplande aanvallen met 
elkaar te communiceren. Turing doorzag de zwaktes in de 
cryptologie. “Ze zeggen dat de oorlog daardoor met twee 
jaar is verkort”, aldus Vaandrager.

Door de vele anekdotes die het boek rijk is, leerde hij 
Turing beter kennen (“hij had veel meer humor dan in de 
film naar voren komt”). Hij las over de homoseksualiteit 
die tot 1967 in Engeland niet gepraktiseerd mocht wor
den. Turing werd begin jaren vijftig gearresteerd en kon 
kiezen: gevangenschap of chemische castratie. Hij koos 
voor optie twee. 

Vaandragers bewondering groeide met het omslaan 
van de pagina’s. Diep respect kreeg hij met name voor 
Turing als onderzoeker. “Weet je waarom?” Vaandrager 
zwijgt even om de juiste woorden te vinden. “Hij heeft een 
soort lef [stilte] je hebt een soort grote problemen [stilte] 
waar hij aan werkte, dat waren de grote problemen.” 
Turing studeerde zijn hersenen niet stuk op middelmatige 
vraagstukken, hij focuste zich op problemen met een 
hoofdletter P. Allereerst binnen de wiskunde, maar daarna 
switchte hij naar wat je nu life sciences zou noemen. “Hij 
vroeg zich af hoe het kan dat uit een rond eicelletje dat 
helemaal symmetrisch is, zoiets asymmetrisch kan 
groeien als een mens. Dat probleem heeft hij niet opge
lost, maar hij bedacht diffusievergelijkingen waarmee hij 
verklaarde waarom zebra’s bijvoorbeeld strepen hebben en 
luipaarden vlekken. Het is zijn meest geciteerde artikel.”

Turing was in staat te wisselen tussen vakgebieden en 
aan die vakgebieden ook nog eens essentiële bijdragen te 
leveren. “Er zijn er maar een paar die dat kunnen. Dan 
praat je over Einsteins.”

Heeft u dat voorbeeld gevolgd?

“Als wetenschapper denk je soms: laat ik maar gaan wer
ken aan een variant op iets waar ik eerder mee heb 
gescoord, want dat levert gemakkelijk een publicatie op. Je 
zou veel meer lef moeten hebben. Ik ben wel een paar keer 
geswitcht van gebied, ja. Niet zo drastisch als Turing, maar 
na mijn proefschrift over theoretische informatica ben ik 
overgestapt naar software correctheid. Ik had niets meer 

Alan Turing hield zich bezig met de vraag of machines ooit zouden kunnen 

na denken. Hij bedacht een test. Zou een computer menselijke intelligentie kunnen 

nabootsen, dan moest hij kunnen begrijpen wat er tegen hem gezegd werd en 

 zinnige antwoorden kunnen geven. Een menselijke jury stelde tegelijkertijd vragen 

per tekstbericht (whatsapp avant la lettre) aan de computer én aan een mens en 

moest op basis van de conversatie concluderen welke van de twee uit bits bestond. 

Lukte dat laatste niet, dan was de computer kennelijk zo slim dat hij kon denken.

WELKE PERSOON HEEFT U

    HET MEEST GEÏNSPIREERD?Hoogleraar Informatica Frits Vaandrager
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 ver telt in De Inspiratiebron over de 
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      ‘De iPad zou hij geweldig vinden.’
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aan mijn oude artikelen. Een paar jaar geleden ben ik weer 
geswitcht. Nu houd ik me bezig met software die kan 
leren hoe andere software werkt: we leren over het gedrag 
van bijvoorbeeld de edentifier van ABN of het digitale 
paspoort.”

Denkt u aan Turing op zo’n switch-moment?

“Niet bewust, maar hij is wel een groot voorbeeld. Zo ver 
als hij schop ik het natuurlijk niet. Als ik maar tot de 
hoogte van zijn hiel kom, mag ik al blij zijn.”

Alan Turing staat te boek als de bedenker van de computer. 

Wat was er revolutionair aan zijn idee?

“Dat je een universeel apparaat hebt dat verschillende 
dingen kan. Programma’s worden opgeslagen in het 

geheugen van de computer zelf en je kunt ze daar ook  
wijzigen.”

Klinkt logisch.

“Nee, dat denk je nu. (Vaandrager kijkt streng.) Toen was 
dat niet logisch. Er was een computer gebouwd die één 
bepaald soort differentiaalvergelijking kon oplossen, er 
was een computer gebouwd die één ander ding kon. Het 
idee dat één apparaat alles zou kunnen, was echt nieuw. 
Als je er dan ook nog het bewijs voor levert en laat zien 
hoe je die computer moet maken…”

Hoe zou hij reageren als we hem nu een iPad gaven?

“Oh, dat zouie geweldig vinden! Hoe klein een iPad is en 
hoe krachtig! Computers in zijn tijd waren dingen van 
kamerformaat. Hij zou gelijk proberen uit te vissen hoe ze 
dit voor elkaar gekregen hadden.”

Stel dat u Turing kon ontmoeten – als hij niet dood was –, 

waar nam u hem mee naar toe?

“Ik denk gewoon naar een bankje in het park. Ik zou hem 
bijpraten over alles wat er gebeurd is. Die iPad laten zien 
en nog wat andere apparaten. Turing had er alle vertrou
wen in dat computers slimmer zouden worden. Zijn 
schatting was dat de Turingtest (zie kader, AH) binnen 
vijftig jaar gewonnen zou worden door een computer. Ik 
wil hem vertellen hoe het is gegaan, dat de kennisquiz 
Jeopardy in 2011 is gewonnen door een computer. “

Welke vraag wilt u hem stellen?

“Ik zou hem vragen naar de tragiek van zijn einde. Wat heeft 
zich daar precies afgespeeld? Wat ging er door hem heen?”

De moeder van Turing heeft nooit geloofd in zelfmoord, 
maar in een schimmige moord of een ongeluk. Vaandrager 
denkt wel dat de wiskundige zijn Sneeuwwitjedood zelf 
arrangeerde. Turing slikte medicijnen bij wijze van de 
opgelegde chemische castratie. Zijn situatie als homo in 
de jaren vijftig was uitzichtloos. Een oorlogsheld was hij 
(nog) niet, want de dossiers van de Britse geheime dienst 
bleven geheim. Als wetenschapper stond hij alleen binnen 
zijn vakgebied op een voetstuk. Hij had geen popsterren
status als – again – Einstein die het bewijs voor zijn 
 relativiteitstheorie op de voorpagina van The Times zag 
afgedrukt (1919).
Pas ver nadat Turing overleden was, concludeerden 
 psychiaters dat hij het syndroom van Asperger moet 

hebben gehad. Het maakte hem sociaal onhandig,  
maar wellicht droeg het bij aan zijn briljante inzichten. 
Vaandrager: “Die mensen hebben vaak het vermogen heel 
geconcentreerd met iets bezig te zijn. Op onze faculteit 
lopen veel mensen rond met een stoornis in het autistisch 
spectrum, ze worden aangetrokken tot betawetenschap
pen. Misschien omdat onze studies iets overzichtelijks 
hebben, iets hanteerbaars.”

Nee, Frits Vaandrager heeft zelf geen stoornis in het 
autistisch spectrum. Maar hij kan zich op momenten wel 
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herkennen in Turing. “Ik moest aan hem denken toen 
onze vakgroep verhuisde naar Mercator 1. Een van mijn 
daden als onderwijsdirecteur was dat ik ervoor heb 
gezorgd dat de koffie gratis werd voor studenten. We lieten 
mokken maken met ons logo erop. Al snel waren al die 
mokken weg. Turing had zijn mok vastgeketend aan de 
verwarming met een groot fietsslot…” – Vaandrager schiet 
in de lach – “…van dat soort rare dingen hadie. Het was 
humor, maar Aspergermensen kunnen echt een beetje 
van slag raken als de mok er niet is.” Volgde Vaandrager 
ook dit voorbeeld? “Nou, ik heb een mok op mijn kamer 
en die kamer kan op slot…”

Alan Turing was meer dan een nerd. In de film wordt 
hij een beetje over the top neergezet naar de smaak van 
Vaandrager. Geeft niet, maar in het echt was hij anders. 
“Excentriek, zoals Engelsen excentriek kunnen zijn. Hij 
was een sloddervos, droeg smoezelige broeken met vlek
ken die hij omhoog hield met touwtjes als hij even geen 
bretels had.”

In zijn dagelijks werk komt Vaandrager Turing vaak 
tegen. Waar de Brit Duitse codes kraakte, proberen de 
informatici van nu beveiligingscodes te hacken, op zoek 
naar lekken om software of betaalsystemen nog water
dichter te maken. De hoogleraar loopt daarbij nog altijd 
tegen de grenzen aan die Turing al had bewezen. “De grens 
van wat ik met mijn algoritmes voor elkaar kan krijgen.”

Waar het kan, doceert Frits Vaandrager over het bril
jante werk van Turing en over de schoonheid van diens 
stellingen. Voor middelbare scholieren en voor studenten. 
Tot zijn teleurstelling wordt zijn fascinatie niet altijd 
gedeeld. “Ze zijn geïnspireerd door de iPhone en door 
games, veel minder dan door wat figuren lang geleden 
hebben gedaan.” Gelukkig ging de studievereniging van 
Informatica naar de bioscoop om The Imitation Game te 
zien. Dat niet alle historische feiten kloppen in de film, 
vindt Vaandrager onbelangrijk. Het gaat erom dat de 
naam Turing blijft hangen. Zijn missie. Zijn boodschap. 
Alan Turing wordt nooit saai. *

Afvoerputje
Natuurlijk vraag ik me de laatste tijd, nu mijn 

academische carrière in rap tempo richting 

afvoerputje dreigt te gaan, regelmatig af of er 

iets is dat ik anders had moeten doen. Andere 

keuzes had moeten maken in het verleden. 

Een echt vak moeten leren misschien, of 

anders een betrekking moeten zoeken waarin 

je je wat minder specialiseert op de vierkante 

millimeter. Of veel eerder een andere baan 

had moeten zoeken, toen ik nog niet vieren-

twintig jaar – ja, ik loop met de reorganisatie-

perikelen net mijn jubileum mis – bezig  

was me in een niche van de arbeidsmarkt  

te manoeuvreren? Was achteraf niet onver-

standig geweest. Achteraf, dus. Want vooraf 

en vooral tijdens was er geen enkele nood-

zaak om verder te kijken dan mijn baan lang 

was. Een vaste aanstelling aan een universi-

teit, hoeveel zekerheid wil je hebben? Daar 

ging dus vlotjes een streep door afgelopen 

jaar - met bovengenoemde vraag als resul-

taat. Had ik iets anders moeten doen?

Ter beantwoording van een dergelijk vraag-

stuk kun je goddank terugvallen op grote 

denkers. Als eerste schoot de totaal onder-

schatte filosoof mevrouw pH-neutraal senior 

mij te binnen, die op dit soort vragen het 

standaardantwoord ‹als hadden komt is heb-

ben te laat› geeft – een troostrijke en relati-

verende, maar verder weinig vruchtbare 

gedachte: bedankt ma. En dan mag ik nog 

van geluk spreken dat ik niet uit de Achter-

hoek kom, want dan was ‹achteraf kun je een 

koe in de kont kiek’n’ weer van stal gehaald.

Gelukkig is er ook nog mijn – helaas onlangs 

overleden – docent politieke filosofie 

 Grahame Locke. Hij leerde mij ooit in een 

college, dat overigens een totaal andere 

strekking had, dat het geen zin heeft achteraf 

vraagtekens te zetten bij gedrag in het ver-

leden. Verander één beslissing die je hebt 

gemaakt en het hele bouwwerk sodemietert 

in elkaar, beweerde hij. Niks gecontroleerde 

verandering dus, maar totale ineenstorting en 

rokende puinhopen - oftewel zo›n beetje 

hetzelfde als mijn huidige situatie.

Misschien is het gewoon tijd voor acceptatie 

en een nieuwe weg. Benieuwd waar die heen 

zal leiden, want ook daarover hadden Locke 

noch mijn moeder iets zinnigs te melden. 

PH-neutraal
PH-neutraal is docent en onderzoeker 
aan de Radboud Universiteit.

COLUMN
Britse wiskundige die 

leefde van 1912 tot 1954. 

Was grondlegger van het 

vakgebied kunstmatige 

intelligentie en stond aan 

de wieg van de morfo-

genese: hij bedacht hoe 

een luipaard zijn vlekken 

kreeg. Over zijn theorie 

publiceerde hij in 1952 

de paper The Chemical 

Basis of Morphogenesis. 

Marathonloper. Had in 

WOII de Duitse Enigma-

code gekraakt. Werd in 

1952 veroordeeld 

wegens homoseksualiteit 

en onderging chemische 

castratie. In 1954 volgde 

zelfmoord.
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   beste screenplay



Studenten die na college naar hun kamer snellen zijn er 
genoeg. Maar gezellig is anders, vond de Universitaire 

Studentenraad. Ze kwam met een plan: huiskamers. Drie 
studentenhuiskamers telt onze campus inmiddels: een 

in het Huygensgebouw en twee in het Erasmusgebouw. 
Maar waarom daar bankhangen in plaats van thuis? Drie 

studenten over ‘hun’ huiskamer.
Tekst: Timo Nijssen / Foto’s: Duncan de Fey WIJ VOELEN

ONS THUIS
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Eline van den Berg, 22 jaar, voor

zitter Facultaire Studentenraad 

Filosofie, Theologie en Religie

wetenschappen

“Onze huiskamer op de vijftiende 

verdieping van het Erasmusgebouw 

is wat de faculteit bindt. Doordat 

we maar een kleine faculteit zijn, is 

het een heel persoonlijke plek: je 

komt elkaar hier tegen en dan 

neem je de tijd om bij te praten.  

Er komen zowel studenten als 

medewerkers, dat maakt het 

gemakkelijk om een docent even 

aan te schieten. Dat is wel anders 

op de andere verdiepingen met al 

die dichte deuren.

De huiskamer bestaat al een hele 

tijd. Geen idee hoe lang precies, 

maar in elk geval sinds de verhui-

zing van onze faculteit naar het 

Erasmusgebouw in 2006. Veel 

mensen komen hier tussen de col-

leges door en in de pauzes een 

kopje koffie of thee halen. We heb-

ben twee leuke koffiemannen, die 

koffie zetten en met wie je ook een 

praatje kunt maken. Dat zorgt toch 

ook weer voor dat persoonlijke 

contact. 

Ik hoor wel eens dat studenten van 

andere faculteiten hier komen 

omdat de koffie zo veel goedkoper 

is. Maar ik zie toch vooral mensen 

van onze eigen faculteit. De studie-

verenigingen houden hier hun 

 borrels en de hele faculteit viert op 

deze plek kerstfeest. Je kunt wel 

stellen dat áls er iets te vieren valt, 

het in de huiskamer gebeurt.”

ELINE VAN DEN BERG
(22):‘WIJ HEBBEN
LEUKE KOFFIEMANNEN’



Thijs Miedema, bestuurslid bij 

Olympus (koepel van bètastudie-

verenigingen)

“Elke donderdag houdt Marie Curie, 

de studievereniging van Natuur- en 

sterrenkunde, haar biermiddag hier. 

We bestellen dan ook gelijk eten 

voor de hele groep, dat is zo’n grote 

hoeveelheid dat cafetaria Het Eet-

huis gelijk weet dat ze weer naar 

‘het groene gebouw’ moeten. Soms 

zitten we hier met wel 150 man. 

Vanaf vier uur kun je een biertje 

kopen voor zestig cent, en er zijn 

tosti’s, Snickers en fris, van alles 

eigenlijk. We hebben geluk dat de 

ruimtes beheerd worden door stu-

denten. Daardoor is het allemaal 

een stuk goedkoper dan bij het 

Facilitair Bedrijf. Als zoiets voor en 

door studenten wordt gedaan, slaat 

het volgens mij ook sneller aan dan 

wanneer het van bovenaf wordt 

geregeld.

Er heerst hier een typisch studenti-

koze sfeer door de doorgezakte 

banken die overal staan. Het zijn er 

minstens dertig! Die plukken we 

overal vandaan, en ze gaan hier  

pas weer weg als je er écht niet 

meer op kan zitten. Fonkelnieuwe 

spullen willen we niet, die zouden 

het karakter tenietdoen. Onze  

huiskamer is al behoorlijk perfect 

zoals-ie is. Het enige dat ik nog 

mis, is een likje verf op de muren. 

Die zijn van kaal beton, behoorlijk 

saai als je het mij vraagt.”

STUDENT
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(20): ‘ONS BIERTJE 
KOST MAAR 60 CENT’



Britt Jennissen, assessor bij de 

Faculteit der Letteren

“Ik ben blij dat mijn faculteit zo  

snel werk maakt van de studenten-

huiskamers. Bij andere faculteiten 

staat dit project op een lager pitje, 

volgens mij. De besturen van de 

letterenverenigingen en ik zijn druk 

in de weer geweest om de kamer 

in orde te maken. De ruimte is flink 

opgefrist. Toen we bij IKEA de 

inventaris kochten, hebben we 

banken gekozen die we niet snel 

thuis zouden neerzetten. In alle 

kleuren van de regenboog of juist 

superoubollig. Ik heb wel een hele 

dag voor niks op de bezorgers zit-

ten wachten. Waarschijnlijk zullen 

studenten in het begin wat afwach-

tend zijn. Daarom hoop ik dat er 

een budget beschikbaar komt om 

activiteiten te organiseren, zoals 

een filmavondje. Dat zal helpen onze 

huiskamer op de kaart te  zetten. Er 

is een prikbord waarop iedereen 

mededelingen en aankondigingen 

kan hangen. Hopelijk komen men-

sen daardoor vaker terug.

Het blijft wel een letterenhuis-

kamer, dus er staat natúúrlijk een 

boekenkast waar mensen zelf 

 boeken uit mogen pakken. Omdat-

ie dan in no-time leeg raakt,  

moet je er een ander boek voor  

in de plaats zetten. Een soort ruil-

bibliotheekje dus. Het is hier 

 allemaal wat anders dan bij de 

bèta’s, waar je aan de bar drank  

kan bestellen. Maar wij hebben  

een tafelvoetbaltafel.”
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1. Gaan studenten meer werken?
Studenten kunnen straks geen aanspraak meer 
maken op de basisbeurs. De vraag is hoe dit gat 
in de maandelijkse inkomsten (286 euro voor 
een uitwonende student) moet worden gedicht. 
De Algemene Studentenenquête laat zien dat 
twee derde van alle studenten nu geen geld leent, 
terwijl dat wel kan. Die ‘leenaversie’ zal in de 
toekomst een groot deel van de studenten doen 
uitzien naar alternatieve inkomstenbronnen.

Voor Nijmeegse studenten zijn de bijbaan en 
de ouderbijdrage al sinds jaar en dag goed voor 
ongeveer de helft van het inkomen en het valt 
te verwachten dat dit percentage vanaf volgend 
jaar gaat toenemen. Neem de uitspraak van 
Sanne van de Hurk, een van de scholieren die 
zich meldde bij een voorlichtingsdag eerder deze 
maand op de campus. Zij was niet onder de 
indruk van de afschaffing van de basisbeurs. “Ik 
denk dat mijn ouders er harder van balen dan 
ik.” Het zit er dik in dat meer studenten meer 
uren gaan werken. Op dit moment heeft twee 
derde van alle Nijmeegse studenten een bijbaan
tje. Gaan ze meer uren maken (op dit moment 
werkt de gemiddelde student 4,5 uur per week), 
dan kan de studie in het gedrang komen. De 
Studentenenquête leert dat de student zonder 
bijbaan wekelijks 36 uur aan de studie besteedt, 
4 uur meer dan de student met een baantje van 
8 uur. Zo kan het nieuwe stelsel onbedoeld 
studie vertraging in de hand werken.

2. Wie wil er nog in een bestuur?
Zo’n leenstelsel kan onvermoede gevolgen heb
ben, bleek deze maand in een forum van actieve 
studenten van de universiteit. Zij uitten hun 
zorgen over het afkalvende studentenleven, 
omdat door het leenstelsel de studiedruk nóg 
intenser wordt gevoeld. Wie weinig tijd heeft en 
geld tekort komt, zal eerder gaan werken dan 
een bestuursfunctie ambiëren. Ondanks de 
relatief ruimhartige toewijzing van beurzen 

voor actieve studenten door de universiteit, 
 kregen de verenigingen hun bestuursvacatures 
de laatste jaren al met moeite vervuld. 

Ger Boonen, directeur van de Dienst 
 Studentenzaken, deed tijdens het forum geen 
toezeggingen voor meer beurzen. Die blijven op 
z’n best gehandhaafd op het huidige niveau. 
Boonen plaatste kanttekeningen bij de aanname 
dat het leenstelsel de verenigingsinzet aantast. 
“In de tijd dat studenten tien jaar over hun stu
die mochten doen, waren er minder studenten 
in verenigingen actief dan tegenwoordig.”

Maar de nu actieve studenten roepen op tot 
maatregelen die het voor studenten gemakke
lijker maken actief te zijn voor een vereniging. 
Denk aan het honoreren van die inzet met 
 studiepunten. Of door flexibelere studie
programma’s. De oproep aan de universiteit: 
schaf de opkomstplicht voor werkgroepen en 
colleges af. Rector magnificus Theo Engelen, 
aanwezig bij het forum, wilde de studenten  
niet te veel beloven. Hij wees erop dat dit geen 
Nijmeegs, maar een landelijk probleem is, waar 
alle studentenorganisaties in Nederland mee 
kampen. Voor extra geld om de inzet van 
actieve studenten te bevorderen, adviseerde de 
rector om in landelijk verband aan te kloppen 
bij de minister.

3. Beslissen studenten mee over 
de begroting van de universiteit?
Minister Jet Bussemaker hield studenten steeds 
de worst voor dat ze in ruil voor het leenstelsel 
meer inspraak zouden krijgen over onderwijs
zaken binnen de instellingen. Want de honder
den miljoenen die het leenstelsel oplevert, zijn 
bestemd voor verbetering van het onderwijs, en 
dan moeten studenten wel kunnen controleren 
of die ook optreedt. Bijvoorbeeld door ze 
‘instemmingsrecht’ te geven op de begrotingen. 
Nu kunnen studenten alleen een advies uit
brengen dat een college van bestuur naast zich 

neer kan leggen. Bussemaker belooft de wet op 
de medezeggenschap aan te passen, maar dat is 
voor Nijmegen nog geen gelopen race. Op 
grond van de bijzondere, katholieke grondslag 
kan de Radboud Universiteit op punten van de 
wet afwijken, zie bijvoorbeeld de stemverhou
ding in de raden, die in Nijmegen voor studen
ten ongunstiger uitpakt dan de wet voorschrijft. 
In reactie op het leenstelsel gaat een werkgroep 
van start om uit te vogelen of en hoe de univer
siteit de inspraakregels gaat aanpassen. Krijgen 
studenten ook hier extra bevoegdheden? Mark 
Vlek de Coningh, voorzitter van de Universitaire 
Studentenraad, wil de werkgroep niet voor de 
voeten lopen. Maar één ding wil hij gezegd heb
ben. “Het instemmingsrecht op de begroting 
moet er gewoon komen. Ik kan me geen enkel 
argument van de universiteit voorstellen om er 
op grond van de katholieke grondslag van af te 
willen wijken.”

4. Geen colleges meer in de 
vroege ochtend?
Studenten buiten de spits laten reizen moet 200 
miljoen euro opleveren. Maar dan moet dat 
roostertechnisch wel lukken. Belangrijk voor 
Bussemaker, want dit bedrag behelst een groot 
deel van het geld dat zij dacht te kunnen bezui
nigen. De minister roept universiteiten en 
hogescholen op om de roosters aan te passen 
zodat studenten geen colleges hoeven te missen 
als zij buiten de spits reizen. Doen de instellin
gen dat niet, dan dreigt Bussemaker ze te korten 
op hun subsidies. Het plan om studenten uit de 
spits te weren is nog weinig concreet. Waar
schijnlijk is dat ook de reden dat er nog relatief 
weinig over geklaagd wordt. De haalbaarheid 
van het plan is twijfelachtig. Instellingen heb
ben nu al moeite om beschikbare lokalen te 
vinden vanwege de volle roostering. Hartstikke 
inefficiënt dus om dan geen colleges voor tien 
uur en na vier uur in te plannen. Dan zijn 
 colleges in de avond nog een optie, maar wie 
betaalt de overuren van de docenten? In 
 Maastricht loopt nu een pilot. Studenten die 
buiten de spits reizen of de fiets pakken, worden 
beloond met een rijwiel of een financiële ver
goeding. Maar fietsen is vooral aantrekkelijk 
voor studenten die in de stad wonen,  terwijl de 
maatregel vooral bedoeld is voor  studenten die 
thuis blijven wonen. *

Na dertig jaar begint in september 
de eerste generatie studenten aan 
een studie zonder basisbeurs. Het 
leenstelsel dat ervoor in de plaats 
komt, roept veel vragen op. Vox 
zet vier losse eindjes op een rij.
Tekst: Paul van den Broek en Jolene Meijerink / Illustratie: Elmar Noteboom
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PUNT!
NIEUWS UIT DE OR EN DE USR
www.radboudnet.nl/medezeggenschap
www.numedezeggenschap.nl

INTERVIEW
Iedere maand worden twee leden vanuit de 

Gezamenlijke Vergadering geïnterviewd. Wie zijn ze 

en wat doen ze? Deze maand: xxx.
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INGEZONDEN

Judicia
Er was de afgelopen tijd nogal wat te doen omtrent 
judicia. Het college van bestuur (CvB) wilde deze 
graag uniformeren en vaardigde daarom een bin
dende richtlijn uit waarbij alleen nog het judicium cum 
laude behouden zou blijven. Aangezien het om een 
bindende richtlijn ging, had de Medezeggenschap hier 
formeel geen inspraak in. Echter, de USR heeft alle 
Facultaire Studentenraden (FSR) gevraagd om een 
alternatief voorstel op te stellen. Het CvB heeft toe
gezegd het iudicium summa cum laude behouden. 
Daarnaast is een commissie ingesteld die gaat  kijken 
naar de randvoorwaarden van judicia, zoals  
een overgangsregeling voor de huidige studenten en 
hoeveel studiepunten herkanst mogen worden.

Gesprek met bestuur
De bespreking van de algemene gang van zaken en 
de begroting, waarbij het Bestuur van de Stichting 

Katholieke Universiteit (SKU) traditioneel aanwezig  
is, werd aangegrepen voor een gesprek tussen het 
Stichtingsbestuur en de medezeggenschap. Vanuit de 
GV waren vijf thema’s aangedragen. De voorzitter, drs. 
L.M.L.H.A. Hermans, was verhinderd en Prof. dr. J.C. 
Stoof nam zijn rol waar, ondersteund door secretaris 
mevrouw Mr. B. Maatvan den Akker. Stoof liet weten 
dat het bestuur content was over de ontwikkelingen 
op de universiteit en ook over de samenwerking 
 tussen het CvB en de medezeggenschap, alsook met 
het UMC. Ons werd een blik in de keuken gegund ten 
aanzien van de discussie over de katholieke identiteit: 
er is geen sprake van actieve sturing vanuit het bis
dom. Als er (nagenoeg) geen studenten meer zouden 
kiezen voor bijvoorbeeld de studie theologie, is het 
niet vanzelfsprekend dat deze opleiding gehandhaafd 
wordt omwille van de identiteit. Met een werkgroep 
wil het bestuur zich oriënteren op de snelle wisselin
gen in de buitenwereld, zoals die onder meer ver

woord zijn in het Visie 2025document van het 
 kabinet.

Verkiezingen 2015
Tijdpad voor USR, FSR en opleidingscommissies:
• 9 t/m 11 maart: iedere student krijgt een mail 
 over zijn/haar vermelding in het kiesregister
• 20 t/m 24 april: kandidaatstellingen
• 18 t/m 21 mei: verkiezingen
• 22 mei 16.00 uur: uitslag in het CultuurCafé
Tijdpad voor OR en OC’s:
• 18 t/m 20 maart: iedere medewerker krijgt een 
 mail over zijn/haar vermelding in het kiesregister 
• 7 t/m 24 april: kandidaatstellingen
• 10 juni t/m 19 juni: verkiezingen
• 23 juni 16.00 uur: uitslag in het CultuurCafé
Informatie over verkiezingen bij het Bureau Verkiezin
gen, Comeniuslaan 4, kamer 1.01, tel. (36)12745 / 
11239. Zie ook.ru.nl/verkiezingen.

ROEL SCHUTGENS, OR-LID EN HOOGLERAAR ALGEMENE RECHTS-
WETENSCHAP AAN DE FACULTEIT DER RECHTSGELEERDHEID
Kun je wat meer vertellen over je voornaam? “Mijn ouders wilden mij aanvankelijk 
Joep noemen, maar vonden dat op het laatste moment toch te Limburgs. Dat is 
jammer, want ik ben een provinciaal in hart en nieren.”
Wat wil je bereiken in de ondernemingsraad? “Het is van belang dat de mede
werkers hun stem laten horen, zeker ook degenen die onderzoek doen en onder
wijs geven. Een beleidsmaker zal uit zichzelf de hoeveelheid bureaucratie en 
 protocolisering nooit verminderen.”
Hoe bevalt het tot dusverre? “Redelijk. Het is leuk en interessant, al is de verhou
ding tussen de hoeveelheid tijd die het kost en de opbrengst, soms wat scheef.”
Welke onderwerpen liggen je na aan het hart? “Autonomie van onderzoek, inspi
rerend onderwijs en een prettige, open, stimulerende en collegiale sfeer op onze 
campus. Ook een goede band tussen docent en student vind ik zeer waardevol.” 
Wat vind je van het functioneren van de USR? “Ik ben daar regelmatig van onder 
de indruk. De studenten zijn enthousiast, behartigen een duidelijk belang en doen 
vaak eigen onderzoek dat tot eigen beleidsinitiatieven leidt. Aanmerkingen zijn ook 
wel mogelijk. Omdat de studenten zo enthousiast van alles willen verbeteren, 
 pleiten ze naar mijn smaak soms iets te veel voor meer controle op docenten. 
Bovendien hebben de studenten in de centrale medezeggenschap soms de neiging 
om ‘hetzelfde op alle faculteiten’ en ‘gelijktrekken’ als een waarde op zich te zien. 
Ik deel die visie niet. Onze faculteiten en onderzoeksinstituten verschillen onderling 
aanzienlijk. Een aanzienlijke mate van autonomie is onmisbaar.”
Welke hobby’s heb je? “Pianospelen, zingen, literatuur en wijn drinken.”

ROEL GREMMEN, STUDENT POLITICOLOGIE EN BESTUURSKUNDE EN 
USR-LID VANUIT STUDENTENFRACTIE ASAP
Wat wil je bereiken in de Universitaire Studentenraad? “Ik vind het belangrijk dat 
de universiteit er niet alleen is om colleges te volgen, maar dat je uitgenodigd 

wordt om hier meer tijd te spenderen. Ook is het belangrijk dat studenten zich goed 
kunnen ontwikkelen, zowel door het studeren aan andere faculteiten als door 
 middel van het vervullen van nevenactiviteiten. Natuurlijk hebben we met 
asap onze tienpuntenlijst waarvan we hopen dat we er zoveel mogelijk bereiken!
Wat vind je tot dusverre van je jaar in de USR? “Leuk en interessant. Je krijgt een 
kijkje in de keuken bij de universiteit en de verschillende onderdelen ervan. Boven
dien kun je al je initiatieven en ideeën aandragen en merk je dat er naar je geluis
terd wordt. Mijn contactpersoonschap voor de Medische Faculteit is leerzaam 
omdat de structuur op deze faculteit heel anders is.”
Wat vind je van het functioneren van de OR? “Het is grappig om te zien dat er veel 
verschil zit tussen de OR en de USR. Wij bespreken alles voor in de USR, waar je 
ziet dat binnen de OR de fracties vaak afzonderlijk functioneren. Volgens mij doet 
de OR goed werk voor haar achterban en het is goed dat veel verschillende groe
pen binnen het personeel vertegenwoordigd worden door de OR.”
Je bent fractielid van asap. Wat is jouw rol daarin? “Ik ben verantwoordelijk voor 
de gang van zaken binnen de fractie. Ook ben ik het eerste aanspreekpunt voor de 
media en anderen.”
Wat doe je verder? “Ik ben politiek actief in Oss als burgerlid (fractievolger) en 
fractiesecretaris van de VVD. Daarnaast kijk ik graag politieke series en voetbal.”

Roel Schutgens (l) en Roel Gremmen



PROGRESS WITHOUT EFFORT’, 

vanzelfsprekend op de voet 

gevolgd door de change- 

perspective-slogan. 

Het is al erg genoeg om op vlieg-

velden langs dergelijke debiele 

tegeltjeswijsheden te moeten 

lopen (vaak reclame voor banken 

of consultancies), maar op een 

universiteit horen ze absoluut 

niet thuis. Op een drukbezochte 

voorlichtingsdag voor scholieren 

(en hun ouders) schaamde ik me 

zo dat ik geneigd was al die 

 borden als een soort Jezus op de 

Tempelberg omver te trappen – 

ik heb daar om de reputatie van 

de Radboud Universiteit niet nóg 

meer in diskrediet te brengen 

maar vanaf gezien.

Fout Engels
Niemand begrijpt wat de cam-

pagne wil uitdrukken, maar al zit 

er een zinvolle boodschap ach-

ter, het drammerige karakter 

ervan maakt iedere potentiële 

sympathie ervoor al bij voorbaat 

onmogelijk. Zo moest iemand 

van ‘centraal’ ons helpen onze 

webpagina’s met mastervoorlich-

ting te herschrijven, zodat het 

aspect change perspective dui-

delijk naar voren komt. Al onze 

websites móeten (uitdrukkelijk op 

straffe van een black-out bij wei-

gering!) omzetten naar de nieuwe 

huisstijl, waarin de change- 

perspective-slogan uiteraard een 

prominente rol inneemt. Iedere 

personeelsadvertentie van de 

Radboud Universiteit bevat 

inmiddels de zin ‘We invite you  

to change perspective’, die niet 

eens goed Engels is. 

Maar het meest krasse voorbeeld 

is het nieuwe Strategisch Plan,  

De Radboud Universiteit op weg 

naar 2020. Al op de titelpagina 

zien we de ondertitel An invitation 

to change perspective. Pagina 2 

bevat geen tekst (maar een 

vreemde collage van kleuren  

en figuren), dat scheelt, maar  

op pagina 3 staat als enige zin 

Change perspective is een uit-

nodiging en een belofte tegelijk. 

Pagina 4 is gelukkig een foto, 

maar op pagina 5: An invitation to 

change perspective. Even rust tot 

Klaas Landsman, hoogleraar Mathematische 
fysica, roept op tot beëindiging van de nieuwe 
reclamecampagne van de universiteit, met bij-
behorende ‘debiele tegeltjeswijsheden’. Het 
geld moet terug naar onderwijs en onderzoek. 
Pim van Zanen, directeur Dienst Marketing en 
 Communicatie, verdedigt het beleid.

ZELF EEN OPINIE 
INSTUREN KAN OOK
MAIL ‘M NAAR 
REDACTIE@VOX.RU.NL 
DE REDACTIE HEEFT HET RECHT  
DE BRIEF IN TE KORTEN

Stop de 
change- 
perspective-
terreur!

In interviews vroeg Vox wel eens 

een student of medewerker wat 

die zou doen als hij of zij één dag 

collegevoorzitter was. Ik zou het 

wel weten! Ik zou de change-

perspective-campagne stopzet-

ten en de vrijkomende middelen 

aan ons onderwijs geven. Alle 

knelpunten in bijvoorbeeld de 

wiskundeopleiding waren in één 

klap opgelost. 

De campagne werd ooit door 

een glunderende directeur van 

de faculteit NWI gelanceerd met 

de vertoning van een potsierlijk 

promotiefilmpje dat voor even-

tuele belangstellenden nog terug  

te kijken is (zie youtube.com/

watch?v=ffnc9NYsmkE). Vervol-

gens struikelde ik bij binnenkomst 

in het Huygensgebouw over 

dagelijks vers aangevoerde, 

manshoge rood-witte reclame-

borden voorzien van teksten als 

(hoofdletters in origineel): 

‘CHANGE THE WAY YOU LOOK 

AT THE WORLD AND THE 

WORLD WILL CHANGE’, ‘BE 

WHAT YOU WANT TO BE’ of ‘NO 
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Reactie

Pim van Zanen, directeur 
Dienst Marketing en 
 Communicatie, stelt dat  
de afdeling er is om de 
 universiteit zichtbaar te 
maken. Zonder die inzet 
‘kunnen we de tent na vijf 
jaar sluiten’.

Klaas Landsman sprong er jaren 

geleden uit tijdens het festival 

Radboud City omdat hij in toga 

Radboud-rode ballonnen uit-

deelde. Hij deed iets waarmee hij 

de aandacht trok om vervolgens 

met geïnteresseerden in gesprek 

te komen over wiskunde en zijn 

universiteit. 

In het kort komt ons werk daar 

ook op neer: eraan bijdragen  

dat het aanbod van de Radboud 

Universiteit de aandacht trekt, dat 

potentiële studenten, medewer-

kers, samenwerkingspartners en 

investeerders zich aangetrokken 

voelen, voor ons kiezen en ver-

volgens zo tevreden zijn dat ze 

zich verbonden blijven voelen en 

iets terug willen doen voor de 

universiteit in de vorm van 

ambassadeurschap, gastlessen, 

career service en donaties.

Buitenwereld
Dit wordt belangrijker nu studen-

ten en hun ouders de studie zelf 

moeten financieren. Ze worden 

kritischer en kijken over de grens 

(België vreest een vloedgolf aan 

Nederlandse studenten). Bij het 

aantrekken van goede onderzoe-

kers moeten we rekening houden 

met de opmars van Aziatische 

universiteiten. Voor de financie-

ring van onderzoek is samenwer-

king met andere universiteiten en 

het bedrijfsleven nodig. We kun-

nen er niet vanuit gaan dat de 

buitenwereld vanzelf wel snapt 

wat we doen en hoe dat relevant 

is. Wij moeten ons verdiepen in 

de behoeften van studenten, 

onderzoekers en samenwerkings-

partners. En zichtbaar maken wat 

wij te bieden hebben. Zoiets 

 noemen ze ook wel marketing  

en communicatie. En reken maar 

dat andere universiteiten niet 

medewerker, ieder instituut en 

iedere faculteit is anders (waar 

zijn de onderscheidende facul-

taire kleuren op de toga’s geble-

ven?). Vanwege deze verschillen 

voel ik mij hier thuis, een huisstijl 

probeert ze juist ongedaan te 

maken. Die Radboud-hoodies 

waren trouwens best een leuk 

idee, maar hoeveel vrolijker was 

het geweest als ze niet in één 

maar in twintig kleuren waren 

gemaakt!

Het soort reclamecampagne  

dat nu wordt gevoerd, waar de 

change-perspective-terreur 

onderdeel van is, probeert van een 

universiteit een bedrijf te maken, 

met één gezicht naar buiten (en 

met een serie loze reclamekreten 

waar de meeste bedrijven zich 

voor zouden schamen).

Wij hebben helemaal geen recla-

me en marketing nodig, alleen 

gerichte, inhoudelijke informatie 

over wat wij doen en te bieden 

hebben. Zo is het aantal eerste-

jaars wiskundestudenten 

gegroeid van circa tien tussen 

2000 en 2005 tot het huidige, 

gezonde zeventigtal, van wie 40 

procent vrouwelijk. Dit is het 

gevolg van wervingsactiviteiten 

die op de (wiskundige) inhoud 

waren gericht, en die niet werden 

uitgevoerd door reclamebureaus 

maar door eigen studenten en 

medewerkers. 

Opheffen
Mijn ene werkdag als college-

voorzitter is met het stopzetten 

van de change-perspective-cam-

pagne overigens nog niet com-

pleet. Het zal de lezer niet ver-

bazen dat ik ook de afdelingen 

Corporate Communicatie (sic) en 

MSO (Marktverkenning, Strategie 

en Ontwikkeling) zou opheffen. 

Een universiteit is niet incorpora-

ted en daar valt dan ook niets 

over te communiceren. Een uni-

versiteit heeft evenmin een markt 

om te verkennen, omdat zij geen 

verhandelbaar product maakt. 

Een strategie daartoe is dus 

onnodig. En ontwikkelen doen 

alle studenten en medewerkers 

zich dagelijks, daarbij is hulp van 

‘centraal’ al even overbodig. 

pagina 13, maar ook daar weer 

met koeienletters An invitation  

to change perspective.

Hoewel … rust? De allereerste 

inhoudelijke pagina gaat niet over 

ons onderwijs of onderzoek, of 

over onze studenten, maar over 

de reputatie van de universiteit. 

Die wordt het allerbelangrijkst 

gevonden, na de oproep change 

perspective dan!

SAAB
Wie nu eigenlijk wie aanstuurt is 

me niet duidelijk, maar ergens 

tussen ons college van bestuur 

en de afdeling Corporate Com-

municatie is men het spoor bijs-

ter geraakt. Corporate Commu-

nicatie is overigens ook weer een 

taalfout, al blijkt die vaker te wor-

den gemaakt. Dit in tegenstelling 

tot de onzin change perspective, 

die ik verder slechts tegenkwam 

in een oude reclamecampagne 

van het niet zonder reden failliet 

gegane autobedrijf SAAB.

Viel daar het woord reclame? 

Inderdaad, change perspective  

is niet – na een bezoek aan de 

coffeeshop – door een student 

bedacht, maar door een reclame-

bureau. En dat is precies waar de 

schoen wringt: wij zijn een uni-

versiteit, geen bedrijf. Universitei-

ten hebben als taak kennis te 

ontwikkelen en door te geven. 

Bedrijven is het te doen om winst 

en, in dienst daarvan, branding. 

Voor dat laatste is reclame 

be doeld en dáár hebben 

reclame bureaus ervaring in.  

Een goed bedrijf is een uniforme, 

gestroomlijnde organisatie die 

gebaat is bij een huisstijl, een 

 slogan, een logo en herkenbare 

kleuren. Het product doet er 

nauwelijks toe. 

Een universiteit daarentegen is  

al eeuwen een vrijplaats, een 

broedplaats van diversiteit en 

zelfs een zekere mate van anar-

chie. Veel iconoclastische ideeën 

komen van universiteiten, bevolkt 

door onafhankelijke denkers die 

zich niet in een mal willen voe-

gen en niet naar eenheidsworst 

maar juist naar onderscheid 

 streven. Iedere student, iedere 
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 stilstaan. Ga maar eens langs  

bij het Innovation Lab van TU/

Eindhoven, waar juist marketeers 

erin slagen de brug te slaan 

 tussen het bedrijfsleven en de 

universiteit.

Waar we al ver in zijn, is in het 

besef dat we de krachten moeten 

bundelen. De FNWI leverde een 

belangrijke bijdrage door te gaan 

voor een Radboud-brede profile-

ring. Met het thema change 

 perspective ontwikkelde ze een 

thema als gemeenschappelijke 

noemer voor dat waar we goed 

in zijn, waarin alle faculteiten zich 

kunnen vinden. Met dit thema als 

kapstok ontstaat een verband 

tussen de verschillende onder-

wijs- en onderzoekprestaties. 

Ook het Donders Instituut ziet  

in dat het belangrijk is om de 

Radboud Universiteit zichtbaar  

te maken in haar communicatie  

en omarmt de nieuwe huisstijl. 

Het Radboud Centrum Sociale 

Wetenschappen, de Radboud 

Management Academie en het 

Soeterbeeck Programma kiezen 

eveneens voor een naamsveran-

dering om duidelijker te maken 

dat ze onderdeel zijn van deze 

 universiteit.

Waar we ook steeds beter in 

worden, is het durven uitdragen 

dat we trots zijn op onze uni-

versiteit. De hoody-actie komt 

voort uit een debat voor en door 

studenten georganiseerd over 

het thema communicatie. Een 

student gaf aan blij te zijn met  

de Radboud-pen die ze had 

gekregen. Anderen zeiden meer 

te  willen uitdragen dat ze aan de 

Radboud Universiteit studeren. 

Tijdens de Introductie kleurde de 

stad rood en zelfs tijdens het uit-

gaan liepen de studenten in hun 

hoody. En ook op een ander 

recent moment kwam de ver-

bintenis met de universiteit sterk 

naar voren. Op het Radboud-

filmpje dat tijdens de jaarrede 

werd vertoond, volgde een 

 spontaan applaus.

BBC
Klaas Landsman oppert om de 

centrale communicatieafdeling 

op te heffen. Wanneer er op het 

gebied van onderwijs en onder-

zoek geen prestaties worden 

geleverd, hebben we inderdaad 

geen rol. Wij verzinnen niets zelf, 

we etaleren wat er op de univer-

siteit gebeurt. Het filmpje dat de 

afdeling corporate communicatie 

ontwikkelde in samenwerking 

met bioloog Hans de Kroon, was 

niet door de BBC uitgezonden en 

op de homepage van National 

Geographic geplaatst wanneer  

de onderzoeksresultaten niet zo 

indrukwekkend waren.

Een centrale communicatieafde-

ling is ook overbodig wanneer er 

op de inspanningen geen goede 

opvolging is. Het heeft geen zin 

naar internationale beurzen te 

gaan en op Google te adverteren 

voor onze Engelstalige masters, 

als de examencommissie van de 

faculteit er vervolgens maanden 

over doet om te beslissen of de 

geïnteresseerde student wel 

 toelaatbaar is. 

Ballonnen
Ik denk ook niet dat de univer-

siteit direct omvalt wanneer je 

onze afdeling sluit. De vraag is 

hoe lang het goed blijft gaan.  

Wat als we nauwelijks meer in  

de media verschijnen? Als aan-

komend studenten niet meer op 

een open dag terecht kunnen? 

De website onjuiste infor matie 

geeft? Scholieren geen antwoord 

meer krijgen op vragen? We geen 

aandacht meer besteden aan 

alumni? Ik denk dat we de tent  

na vijf jaar kunnen sluiten. En dat 

Klaas Landsman zijn Radboud-

rode ballonnen hoognodig weer 

uit de kast moet trekken.

Vox is het maandelijks onafhankelijk 

magazine van de Radboud Universiteit 

Nijmegen. 
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CULTUREEL
FESTIVALPLEZIER

T
wintig jaar Cultuur op 
de Campus (CodC) en 
vijftien jaar studenten-
kamerfestival Stukafest. 
Het is feest bij de grootste 

culturele organisatie van de Radboud 
Universiteit. Dus komt er een groots 
verjaardagsfeest: het festival Tijdgeest 
20/15. “We wisten aan het begin van 
het jaar al dat we iets groots wilden 
doen voor het lustrum. Een festival 
was eigenlijk vanzelfsprekend,” legt 
voorzitter Linda van der Pol uit. “Het 
feest moest alle facetten van onze pro-
grammering laten zien. Van theater tot 
kunstexpositie, van muziek tot film.”

Het festival is op 15 april in de 
nieuwe place to be: Brebl. Het festival 
wordt volgens Van der Pol een cultu-
reel walhalla: vier podia met grote 
namen uit het verleden van de cul-
tuurclub. Een van de podia is ingericht 

als museum. “Op het podium komen 
allerlei attributen te staan die we in de 
afgelopen jaar verzamelden. Zo liet 
een artiest ooit zijn schoenen achter. 
Tussen de linker- en rechterschoen zit 
vijf maten verschil.” Aan de muzieklief-
hebbers is ook gedacht. Bombay (voor-
heen Bombay Show Pig) was twee jaar 
geleden op de campus te zien. Dit jaar 
was de band een succes op Noorder-
slag. Bombay staat nu geboekt als 
hoofdact. Daarnaast treden onder 
anderen dichter Dennis Gaens en 
cabaretier Leon van der Zanden op.

Voordat Cultuur op de Campus 
begon, was het culturele aanbod op de 
campus karig. Studium Generale (het 
voormalige Soeterbeeck Programma) 
gaf lezingen en debatten met een 
 filosofisch tintje en verder was het stil. 
Enkele studenten vonden dat het 
anders kon. Culturele activiteiten 

UITGAAN
SANNE IMMENS (27), STUDENT 
ACW, UITGAANSEXPERT EN 
CULTUURLIEFHEBBER

CULTUUR OP DE CAMPUS 
GEEFT EEN FEESTJE
en jij bent uitgenodigd

THE BROKEN CIRCLE 
BREAKDOWN
10 maart, de Vereeniging

Ricky Koole en Daniël Boisse-

vain spelen Didier en Elise, die 

elk radicaal anders reageren 

op het verlies van hun zoon. 

Bluegrass is de rode draad 

door het muziektheaterstuk, 

naar de gelijknamige film.

20.00 uur. 12.50 euro met 

lastminute-studentenkorting.

DANCE CLASH
26 maart, Sportcafé

Van paal- tot linedance en 

van hip- tot lindyhop: kom je 

verbazen over de knappe 

kunsten van je dansende 

medestudenten. 

20.00 uur. Toegang gratis.

Je kunt natuurlijk alle 
 stadskranten uitpluizen, 
 honderden sites afgaan 
of je abonneren op  
een veel te frequente 
nieuwsbrief om 
 erachter te komen wat 
Nijmegen komende 
maand te bieden heeft 
op cultuurgebied. Maar 
je kunt ook gewoon 
achterover leunen  
en vertrouwen op de 
mening van vier Vox-
deskundigen.

Een cultureel walhalla, zo kun je het lustrumfestival  
Tijdgeest 20/15 van Cultuur op de Campus wel noemen. 
Van theater tot kunstexpositie, van muziek tot film. 
Op 15 april krijg jij alles op je bordje.
Tekst: Sanne Immens / Foto: Morgan Belanguer
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CULTUREEL
FESTIVALPLEZIER

LUISTEREN
ROBIN OOSTRUM (25),  
STUDENT INFORMATICA, DJ IN 
DOORNROOSJE EN FREELANCE 
POPJOURNALIST

OCEAÁN
6 maart, Merleyn

Houd je van laidback soul à la 

James Blake en SOHN, dan 

kun je veilig naar Oceaán. 

Extra interessant omdat hij 

een live band meebrengt.

22.00 uur. 9 euro. 

STEVE WYNN
14 maart, Brebl

Ooit zanger van legendari-

sche indierockband The 

Dream Syndicate, solo een 

kruising tussen Neil Young en 

Bob Dylan. Kortom: prachtige 

teksten, beperkte zanger. 

Weet hij zelf ook.

20.30 uur. 15 euro. 

PLUFEST
Paraplufabrieken, 21 maart

Derde editie van dit jaarlijkse 

festival in de Plu, met zoals 

gebruikelijk veel (stoner)rock, 

metal en goedkoop bier op 

het programma.

14.00 uur. 15 euro. 

ZIEN
JASMIJN LOBIK (21),  
STUDENT KUNST- EN 
 CULTUURWETENSCHAPPEN  
EN FILMLIEFHEBBER

STILL ALICE
Hoogleraar Alice (Julianne 

Moore) leeft het perfecte 

leven, tot er Alzheimer bij 

haar wordt geconstateerd. 

Een sentimenteel maar – met 

dank aan Moore – oprecht 

verhaal.

LUX. 7,50 euro (met studen-

tenkorting).

BIG EYES
Het waargebeurde verhaal 

van een van de grootste 

kunstfraudes van de twintig-

ste eeuw. Interessante blik 

achter de schermen van de 

kunstwereld. 

LUX. 7,50 euro (met 

 studentenkorting).

TURIST

Hoe je reageert in een nood-

situatie, weet je pas als het je 

overkomt. Tomas kiest voor 

zichzelf, waardoor zijn huwe-

lijk onherstelbaar verandert. 

Intrigerend, donkerkomisch 

drama. 

LUX. 7,50 euro (met 

 studentenkorting).

LEZEN
JELKO ARTS (22), ALUMNUS 
NEDERLANDS EN REDACTEUR BIJ 
LITERAIR TIJDSCHRIFT OP RUWE 
PLANKEN

NIJMEEGS BOEKENFEEST
7 maart, De Vereeniging

De traditionele start van de 

Boekenweek in Nijmegen 

met een overvol literair 

 programma. Schuif aan bij de 

muzikale poëzievoorstelling 

van Jannah Loontjes en Sven 

Weyens. Mis ook Fauser niet, 

een van de interessantste 

 literatuurprojecten van  

Nijmeegse bodem: schrijvers 

en tekenaars brengen samen 

een personage tot leven. 

20.00 uur, 10 euro (met 

 studentenkorting). 

DE ONDERWATER
ZWEMMER
P.F. Thomése

In 2015 lees ik P.F. Thomése, 

zo besloot ik. Zijn romans 

 liggen mijlenver uit elkaar:  

ze schieten van de rouw  

over zijn gestorven dochtertje 

(Schaduwkind) naar de 

 grofgebekte personages in  

J. Kessels, the novel (de ver-

filming volgt dit najaar). Knap 

én ondergewaardeerd, die 

variatie. Ik wacht vol spanning 

op Thoméses nieuwste:  

De onderwaterzwemmer.

moesten toegankelijker en lichter zijn. 
Een nieuw studenteninitiatief was 
geboren: de studentenprogramme-
ringscommissie (SPC). “Het is dus 
eigenlijk de SPC die twintig jaar gele-
den officieel werd opgericht,” vertelt 
Van der Pol. De SPC vormt tegenwoor-
dig samen met drie vaste medewerkers 
van Dienst Marketing en Communi-
catie Cultuur op de Campus.

Wat begon met een paar activitei-
ten in de middag in het CultuurCafé, 
groeide uit tot een professionele orga-
nisatie met een uitgebreid aanbod. Is 
er veel veranderd? “Ieder jaar geven de 
commissieleden hun eigen draai aan 
de programmering. De tijden zijn wel 
veranderd. In de loop der jaren zijn de 
voorstellingen verschoven naar de 
avond. Grappig detail is dat we nu 
weer juist aan het experimenteren zijn 
met middagvoorstellingen,” vertelt 

Van der Pol. Toegankelijkheid is altijd 
belangrijk gebleven voor de cultuur-
liefhebbers. “We willen vooral studen-
ten blijven inspireren op een laag-
drempelige manier. Als je naar een 
voorstelling wilt in bijvoorbeeld De 
Vereeniging, dan ben je al gauw twin-
tig euro kwijt. Een theatervoorstelling 
bij ons kost anderhalve euro. Veel van 
onze activiteiten zijn zelfs gratis. Dat 
is nogal een verschil. We willen stu-
denten inspireren met optredens, 
voorstellingen en kunst waar ze anders 
niet mee in aanraking komen. Ook 
dat hoort bij het studentenleven.” *

Datum: 15 april. Locatie: Brebl in het 

 Honigcomplex (Waalbandijk 21).   

Aanvang: 20.15 uur. Kosten: 6 euro.  

De kaartverkoop start op 2 maart. Meer 

informatie vind je hier: www.facebook.com/

CultuuropdeCampus
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NAAM: MARIEKE VAN DER  
EERDEN
LEEFTIJD: 33
OPLEIDING: SCHEIKUNDE
VORIGE FUNCTIE:  
ONDERZOEKSCHEMICUS BIJ 
MERCHACHEM B.V.
HUIDIGE FUNCTIE: SPECIALIST 
WETENSCHAPPELIJKE  
INFORMATIE BIJ DE LIBRARY 
OF SCIENCE
SINDS: 01-12-2014

Wat houdt je nieuwe functie in?
“De officiële naam van mijn functie is 
specialist wetenschappelijke informa
tie bètawetenschappen. Een hele 
mond vol, maar het komt erop neer 
dat ik bijdraag aan de ontwikkeling 
van het geven van instructies over 
informatievaardigheden. We vertellen 
studenten bijvoorbeeld hoe ze hun 
literatuur kunnen bijhouden en geven 
cursussen over zoeksystemen. Daar
naast ben ik bezig met research data 
management: ik informeer promo
vendi over hoe ze hun onderzoeks
data op een veilige en gestructureerde 
manier kunnen opslaan, zodat we er 
ook over tien jaar nog bij kunnen. En 
verder vinden we Open Access hier 
heel belangrijk. Dat promoten we 
omdat we vinden dat iedereen bij de 
artikelen moet kunnen. Hoe mooi zou 
het zijn als ook een middelbare
schoolleraar gratis op de hoogte kon 
blijven van de ontwikkelingen in zijn 
veld?” 

Bevalt het?
“Ja, heel goed. Het was wel een hele 
overgang vanuit mijn vorige functie 
als onderzoekschemicus in een 
 laboratorium. Van labjas naar gewone 
kleren, dat was wel even wennen. 
Maar de Library of Science is een 
inspirerende omgeving, heel open. Ik 
studeerde hier zelf scheikunde, dus 
het voelt alsof ik terug ben bij mijn 
roots.”

Wat wil je bereiken?
“Mezelf ontwikkelen vind ik belangrijk. 
Ik wil niet vastlopen. Verder wil ik 
graag bijdragen aan het succes van 
Open Access, zodat ook anderen  
zich kunnen blijven ontwikkelen.”

Ohlsen en Grey Matters. 
Locatie: Cultuurcafé.
4 MAART, 19.30 uur: Filmvertoning 
Only Lovers Left Alive. Heb je altijd  
al willen weten hoe het is om een 
eeuwenoude vampier te zijn? De 
opbrengst gaat naar de Ragweek. 
Locatie: Cultuurcafé.

NIEUW
GEZICHT

 AGENDA
MEDEDELINGEN OF BERICHTEN 

VOOR VOX CAMPUS KUNT U 

STUREN NAAR: VOXCAMPUS@ 

VOX.RU.NL DE VOLGENDE VOX 

VERSCHIJNT OP 26 MAART 2015.

10 MAART, 19.30 uur: Tweede voor
ronde studentenbandwedstrijd Kaf en 
Koren, met de bands These People, 
Silence en The Mothmen. 
Locatie: Cultuurcafé.
12 MAART, 19.30 uur: Animation Night. 
Kloosterkino verzorgt een geanimeer
de wereldreis die alle continenten 
aandoet. Met inleiding door cultuur
wetenschapper Laszlo Muntéan. 
Locatie: Studentenkerk.
17 MAART, 19.30 uur: Derde voorronde 
studentenbandwedstrijd Kaf en Koren, 
met de bands The V, Deer Jesus en 
Eternal Handshake. 
Locatie: Cultuurcafé. 
19 MAART, 19.30 uur: Theatervoorstel
ling Zombie Outbreak. Ren voor je 
leven om de zombie apocalyps te 
overleven. 
Locatie: entree van het Erasmus
gebouw.
26 MAART, 20.00 uur: Dance Clash. 
Danswedstrijd voor studenten. 
Locatie: Sportcafé.

PERSONEEL
www.ru.nl/pv
26 FEBRUARI, 17.30 uur: Workshop 
Moluks koken. Locatie: restaurant van 
het UMCN.
27 FEBRUARI, 20.00 uur: Staatsopera 
van Tatarstan. Topsolisten, een groot 
orkest, prachtige kostuums en dito 
decors. Locatie: Stadsschouwburg.
27 FEBRUARI: 20.15 uur: Toonkunstkoor 
Nijmegen, parels uit het koor
repertoire. 
Locatie: De Vereeniging.
28 FEBRUARI, 20.00 uur: Introdans: 
MODERNlive. Indrukwekkende 
opvoering van Ed Wubbes meester
werk De dood en het meisje, 
 magistraal begeleid door een 
 ensemble van het Gelders Orkest. 
Locatie: Stadsschouwburg.
6 MAART, 09.30 uur: Cursus muziek en 
beweging met peuters (voor ouder 
met kind). Wat is er leuker dan samen 

ALGEMEEN
www.ru.nl/studentenkerk
26 FEBRUARI, 17.30 uur: Start van 
Engelstalige meditatiecursus. 
Locatie: Studentenkerk. 
3 EN 4 MAART, verschillende tijden:  
Start van nieuwe meditatiecursussen. 
Locatie: Studentenkerk.
3 MAART, 19.00 uur: Start cursus In 
Balans. Locatie: Studentenkerk.
5 MAART, 15.45 uur: Workshop ‘Bijna 
afgestudeerd en wat nu?’ 
Locatie: Studentenkerk.
9 MAART, 18.00 uur: Eten met idealen. 
Locatie: Studentenkerk.
10 MAART, 19.00 uur: Workshop ‘Bijna 
Afgestudeerd?’ 
Locatie: Studentenkerk.

CULTUUR
www.ru.nl/cultuuropdecampus
1 MAART, 11.00 uur: Lunchprogramma 
‘Zuivere Koffie’ met Dave von Raven & 
Arjan Spies (The Kik). I.s.m. bibliotheek 
Gelderland Zuid. Ingrediënten? Een 
(luie) zondag, muziek, literatuur, 
brood – en, natuurlijk, koffie. 
Locatie: Bibliotheek De Mariënburg. 
3 MAART, 20.00 uur: Eerste voorronde 
studentenbandwedstrijd Kaf en  
Koren, met de bands Zonder Grond, 

Filmvertoning: Only Lovers Left Alive
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27 FEBRUARI, 19.30 uur: Transhuma
Nietzsche. Lezing door filosoof Stefan 
Sorgner. 
Locatie: Collegezalencomplex. 
3 MAART, 20.00 uur: Basisinkomen, 
een goed idee? Filosofisch café Nij
megen met filosoof Bruno Verbeek. 
Locatie: Café Trianon.
7 MAART: 22.00 uur: Filosofie van de 
waanzin. Soeterbeeck@Nijmeegs 
Boekenfeest met filosoof Wouter 
Kusters. 
Locatie: Concertgebouw 
De Vereeniging.

10 MAART, 19.30 uur: Mode voor  
morgen. Tussen expressie en duur
zaamheid, met Anneke Smelik en 
José Teunissen. 
Locatie: LUX. 
13 MAART, 19.30 uur: Toward a Better 
World with Science and Reason. 
Lezing door historicus en publicist 
Michael Shemer. 
Locatie: Collegezalencomplex.
19 MAART, 15.30 uur: De maakbare 
mens. Feest der Faculteit Letteren. 
Locatie: Collegezalencomplex.

SOETERBEECK PROGRAMMA
www.ru.nl/sp
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met je (klein)kind muziek te maken,  
te zingen en muzikale bewegings
spelletjes te doen? 
Locatie: Villa OudHeyendaal.
6 MAART, 20.30 uur: Grand Master Mix 
Ben Liebrand. Geboren Nijmegenaar 
Liebrand wordt internationaal 
beschouwd als één van de grond
leggers van de dance scene. 
Locatie: Nijmeegsebaan 9, 
 Groesbeek. 

7 MAART, 19.30 uur: Nijmeegs Boeken
feest 2015. Lezers, schrijvers, dichters, 
muzikanten, dj’s en wetenschappers 
verenigen zich rond het thema 
‘waanzin’. 
Locatie: De Vereeniging. 

11 MAART, 20.30 uur: Cabaretvoorstel
ling Yora Rienstra – Drukt haar snor. 
Locatie: De Lindenberg.
12 MAART, 20.30 uur: Michiel Borstlap 
Trio. Deze meester op de toetsen 
waagt zich net zo makkelijk aan jazz 
standards als aan popsongs, film
muziek of klassieke stukken. 
Locatie: De Lindenberg. 
17 MAART, 19.30 uur: Workshop 
‘Natuurlijk door de overgang’. Hulp bij 
het vinden van een nieuw evenwicht. 
Locatie: Villa OudHeyendaal.
19 MAART, 20.30 uur: Mon Amour, 50 
jaar Palingsound. De Volendamse 
succesformatie The Mon Amour Band 
– met in de gelederen BZNdrummer 
Jack Veerman – eert het vijftigjarige 
jubileum van de Palingsound op 
grootse wijze. 
Locatie: Nijmeegsebaan 9, 
Groesbeek. 

BENOEMINGEN
MW. PROF. DR. O.B. IGONKA is op 
1 januari 2015 benoemd tot bijzonder 
hoog leraar Experimentele hoge
energiefysica aan de Radboud 
 Universiteit (FNWI).
DHR. PROF. DR. F.H.J. VAN DEN HOOGEN  
is op 1 februari 2015 benoemd tot 
hoogleraar Reumatologie (UMC).

2 MAART, 14.30 uur: Promotie dhr.  
P. Schellart Msc. (FNWI) ‘Measuring 
radio emission from air showers with 
LOFAR’.
4 MAART, 10.30 uur: Promotie dhr. 
D.M. Arnoldussen Msc. (UMC) ‘The 
cortical topography of selfmotion 
perception’.
5 MAART, 15.00 uur: Afscheidscollege 
dhr. prof. dr. J.L.R.M. Smeets (UMC) 
‘Ritme in het Radboud, in perspectief’.
6 MAART, 10.30 uur: Promotie dhr. R. 
Müller (FFTR) ‘Die Visitation des Her
zogtums Westfalen durch den Kölner 
Generalvikar Johann Arnold de Reux 
(1716/17)’.
6 MAART, 12.30 uur: Promotie mw. drs. 
H.D. de Koning (UMC) ‘Innate immu
nity in the skin: Schnitzler’s syndrome 
and pattern recognition receptors’.
6 MAART, 15.45 uur: Oratie dhr. prof.  
dr. M. Vermeulen (FNWI) ‘Lezen en 
schrijven in de kern.’
11 MAART, 14.30 uur: Promotie mw. 
drs. L. Huang (FSW) ‘The subiculum:  
a promising new target of deep  
brain stimulation for temporal lobe 
epilepsy’.
12 MAART, 10.30 uur: Promotie dhr.  
ir. B.C. Hamans (UMC) ‘Magnetic 
Resonance for noninvasive  
evaluation of preclinical models of 
human brain tumors’. 
12 MAART, 12.30 uur: Promotie dhr. ing. 
J.C.T. Wessels (UMC) ‘Mitochondrial 
proteomics. Method development 
and application’.
12 MAART, 14.30 uur: Promotie dhr. ir. 
H.J. Kooij (FdM) ‘Space for innovation, 
innovation in space’.
13 MAART, 12.30 uur: Promotie dhr.  
P.E. Wunderlich (FdM) ‘Innovation 
 diffusion within organizations – word  
of mouth and the effectiveness of 
intraorganizational innovation 
 implementation’.
13 MAART, 16.30 uur: Promotie  
mw. drs. R.C.W.M. Kuijpers (FSW) 
‘Challenges in child selfreport: a  
psychometric evaluation of the 
Dominic Interactive’.
16 MAART, 12.30 uur: Promotie mw. 
S.S. Fesel Msc. (FSW) ‘Children’s digital 
text comprehension’.
17 MAART, 10.30 uur: Promotie mw.  
D. Tiggelman Msc. (FSW) ‘Physical and 
mental health in early adolescents 
with asthma. The role of parenting 
and adolescent health behaviors’.
17 MAART, 12.30 uur: Promotie  

mw. S. Nauts Msc. (FSW) ‘Backlash  
for gender atypicality’.
17 MAART, 14.30 uur: Promotie dhr. 
C.M. Lewis Bsc. (FNWI) ‘The structure 
and function of intrinsic brain activity’.
17 MAART, 16.30 uur: Promotie mw. dr. 
med. univ. M. M. Hagleitner (UMC) 
‘The role of pharmacogenetics in 
osteosarcoma’.
19 MAART, 10.30 uur: Promotie mw.  
J. Maas Msc. (FSW) ‘Dysfunctional 
processes underlying unwanted 
habits: automatic and controlled 
 processes in problematic eating 
behaviour and hair pulling disorder’.  
19 MAART, 12.30 uur: Promotie mw. 
drs. N.K. Kuper (UMC) ‘Secondary 
caries, mind the gap!’ 
19 MAART, 14.30 uur: Promotie dhr. 
G.J. Besjes Msc. (FNWI) ‘Pushing 
SUSY’s boundaries  Searches and 
prospects for stronglyproduced 
supersymmetry at the LHC with 
ATLAS detector’.
20 MAART, 10.30 uur: Promotie mw. 
drs. Y.M.R. Vendrig – de Punder 
(UMC) ‘Personalized treatment  

targets in rheumatoid arthritis’.
20 MAART, 12.30 uur: Promotie mw. 
A.B. van der Waart Msc. (UMC) 
‘Immune therapy in haematological 
malignancies  Separating graft 
versushost disease from graft 
versustumour responses by novel 
immune interventions’.
20 MAART, 15.45 uur: Oratie dhr. prof. 
mr. B. Bierens (FdR) ‘Banken in een 
macrojuridische context: over recht, 
risico en resolutie.’
23 MAART, 10.30 uur: Promotie mw.   
A. Chakrabarti Msc. (UMC) ‘Novel 
 avenues to use peptides as cancer 
drugs. Exploration of the effect of 
chemical coupling to polymers & 
cellpenetrating peptides on bioactivity’.
26 MAART, 12.30 uur: Promotie dhr.  
J.J. Schepens Msc. (FdL) ‘Bridging lin
guistic gaps: The effects of linguistic 
distance on the adult learnability of 
Dutch as an additional language.’
31 MAART, 14.30 uur: Promotie mw.  
M. Peppelman Msc. (UMC) ‘In vivo 
Reflectance Confocal Microscopy: 
innovations in skin imaging’.

PROMOTIES & ORATIES 

VOOR INTERNE EN EXTERNE VACATURES VAN DE UNIVERSITEIT ZIE WWW. RADBOUDNET.NL

PROMOTIE 16 MAART,  
12.30 UUR: PROMOTIE MW.  
S.S. FESEL MSC (FSW)  
‘CHILDREN’S DIGITAL TEXT 
COMPREHENSION’.

Wat heeft u onderzocht?
“Ik heb onderzocht hoe kinderen 
digitale teksten lezen en begrij
pen. Kinderen op de basisschool 
en de middelbare school gebrui
ken deze teksten steeds vaker, 

maar er is nog weinig onderzoek 
naar gedaan. Mijn onderzoek was 
drieledig: hoe begrijpen kinderen 
digitale teksten, hoe leren ze 
informatie uit zulke artikelen, en 
kan het leren verbeterd worden 
door het toepassen van bepaalde 
leesstrategieën?” 

Wat zijn uw bevindingen?
“Digitale teksten met een duidelij
ke structuur zijn voor kinderen 
goed te begrijpen. Dan maakt  
het niet uit of er links in de  
tekst staan of niet. Ook blijken 
kinderen in het basisonderwijs  
net zo goed informatie uit digitale 
teksten te leren als scholieren van 
de middelbare school. Bepaalde 
leesstrategieën kunnen kinderen 
daarbij helpen. Nu lezen scholen 
digitale en papieren teksten op 
dezelfde manier, maar leren  
zou makkelijker worden als  
er leesstrategieën voor verschil
lende typen tekst aangeboden 
worden.”
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huiselijke 
kringen

Masterstudent Marlijn 
Wagenaar (23) is  
blind. Ze woont  
op Sterrenbosch.  
Over stoeprandjes, 
Boer Zoekt Vrouw  
en brailleboeken.

“Owen, mijn blindengeleidehond, 

zorgt dat ik overal veilig kom. Hij 

geeft stoeprandjes aan, hij leidt me 

naar stoplichten en hij zoekt een 

plekje voor me in de trein (‘Owen, 

zoek bank’). Hij kan de balie vinden 

in supermarkten, herkent de in-  

en uitgang van het station en ziet 

gevaar. Het is een slim beest:   

’t enige wat-ie eigenlijk niet kan,  

is oversteken. Honden kunnen 

geen snelheden inschatten.

Ik ben al mijn hele leven blind. Veel 

mensen hebben medelijden of 

vooroordelen. Ze verwachten  

bijvoorbeeld dat ik niet de capaci-

teit heb om aan de universiteit te 

studeren en zijn verbaasd dat ik 

zelfstandig woon. Ik heb bij vereni-

gingen gezeten, ga naar de kroeg 

en kijk Boer Zoekt Vrouw met mijn 

vriendinnen. Ja, ik kan natuurlijk 

niet zien wat er gebeurt en ik weet 

niet hoe iedereen eruit ziet, maar  

ik kan wél luisteren. En geloof me: 

aan het stemgeluid van iemand,  

en van de manier waarop iemand 

praat, kun je heel veel afleiden. 

Natuurlijk zijn sommige dingen 

voor mij anders. Zo kan ik niet even 

ergens naartoe fietsen en lees ik 

eigenlijk geen boeken meer: bij het 

studeren leest mijn laptop de 

wetenschappelijke teksten voor en 

in mijn vrije tijd gebruik ik luister-

boeken. Brailleboeken bestaan nog 

wel, maar raken achterhaald. Door-

dat de brailletekens zoveel plek 

innemen, is een verhaal nooit 

handzaam. (Lachend:) Het laatste 

boek dat ik heb gelezen was Harry 

Potter 7. Dat bestond uit 35 delen.”

Tekst: Joep Sistermanns
Foto: Bert Beelen

In ‘huiselijke kringen’ stappen een verslaggever en een fotograaf een studentenhuis 
binnen om vast te leggen wat de huisgenoten zoal samen doen.

MARLIJN

OWEN
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